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رئیس اداره رفاه و پشــتیبانی اداره کل آموزش و پرورش استان اصفهان گفت: 
تمامی دانش آموزانی که اطلاعاتشان در سامانه سیدا ثبت شده تحت پوشش 

بیمه حوادث قرار می گیرند.
مهدی منتجب در گفت وگو با خبرنگار »مهر« با اشاره به جزئیات بیمه حوادث 
دانش آموزی در اســتان اصفهــان اظهار کــرد: بیمه حــوادث صرفاً مختص 
دانش آموزان نیست و تمام همکارانی که در مجموعه آموزش و پرورش فعالیت 
دارند، از جمله نیروهای رســمی، حق التدریس و قــراردادی، می توانند تحت 

پوشش این بیمه قرار بگیرند.
وی با اشــاره به قرارداد منعقد شــده با شــرکت بیمه دانا، اظهــار کرد: تمامی 
دانش آموزانی که اطلاعاتشان در سامانه سیدا ثبت شده، مطابق دستورالعمل و 
تفاهم نامه موجود، تحت پوشش بیمه حوادث قرار دارند. این بیمه از تاریخ اول 

مهرماه 1402 تا پایان شهریورماه 1403 اعتبار دارد و مبلغ آن 28 هزار و 600 تومان 
تعیین شده است. رئیس اداره رفاه و پشتیبانی اداره کل آموزش و پرورش استان 
اصفهان افزود: مدیران مدارس موظف هستند مبلغ بیمه را که هنگام ثبت نام از 
دانش آموزان دریافت کرده اند، طبق بخشنامه ای که ارسال خواهد شد، به حساب 
شرکت بیمه واریز کنند. این کار تضمین کننده بهره مندی دانش آموزان از مزایای 
بیمه است. وی با اشاره به اهمیت پوشش بیمه ای برای تمامی همکاران فرهنگی، 
گفت: پیشنهاد می کنیم مدیران مدارس، ضمن ثبت نام دانش آموزان، نسبت به 

ثبت نام سایر همکاران نیز اقدام کنند.
منتجب تأکید کرد: با توجه به پوشش های متنوعی که بیمه حوادث ارائه می دهد، 
توصیه می کنیم همکاران فرهنگی و مدیران مدارس، از مزایای این بیمه به خوبی 

استفاده کنند.

دانش آموزان اصفهانی بیمه حوادث می شوند
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شکارچی متخلف در شهر انارک شهرستان نایین دستگیر شد
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان نایین گفت: مأمورین یگان حفاظت محیط زیست 
شهرستان نایین با اقدام به موقع موفق شدند یک نفر متخلف شکار و صید را در شهر انارک دستگیر 

کنند. 
علیرضا رضایی در گفت وگو با خبرنگار »ایمنا« اظهار کرد: در راســتای گشت و کنترل و جلوگیری از 
تخلفات شکار و صید، مأموران یگان حفاظت محیط زیست شهرستان با اتخاذ تمهیدات لازم، رصد 

اطلاعاتی و اقدام به موقع موفق شدند یک نفر متخلف شکار و صید را در شهر انارک دستگیر کنند.
وی افزود: در این رابطه یک قبضه سلاح کالیبر ۱۲، مقداری گوشت و کله پاچه تازه مربوط به یک بز 

وحشی کشف و ضبط شد و پرونده جهت سیر مراحل قانونی به دادگستری ارسال شد.
به گزارش »ایمنا«، در تاریخ ۹ مهرماه سال جاری نیز خبر دستگیری شکارچی متخلف دیگری اعلام 
شد که این امر با اطلاع دوستداران محیط زیست و تلاش مأموران یگان حفاظت انجام و یک قبضه 

سلاح کالیبر ۱۲، تعداد ۱۶۲ عدد فشنگ و کله و پاچه تازه یک کل وحشی کشف و ضبط شده بود.

رئیس اداره حفاظت محیط زیست کاشان خبرداد

تیمار و رهاسازی ۳۱ گونه حیات وحش در  کاشان
۳۱ گونه انواع حیوانات و پرندگان از ابتدای سال تاکنون در کاشان پس از تیمار در طبیعت رهاسازی 
شدند. رئیس اداره حفاظت محیط زیست کاشان گفت: گونه های مختلفی از حیات وحش همچون 
تیهو، کبک، بوتیمار، دلیجه و انواع عقاب که دچار آسیب شده و قادر به ادامه زندگی در طبیعت نبودند 
توسط دوستداران حیات وحش در ۶ ماه نخست سال جاری به اداره و یگان حفاظت محیط زیست 
کاشان تحویل داده شــدند. الهیار دولتخواه افزود: گونه هایی که قابلیت رهاسازی داشتند پس از 

تیمار و مراقبت به دامن طبیعت بازگردانده شند.
وی با بیان اینکه اغلب گونه های ارجاع شده، پرندگان شکاری بودند، گفت: برخی از این گونه ها مانند 
کبک، تیهو و کبوتر چاهی توسط شکارچیان زنده گیری شده بودند که پس از کشف و ضبط و اطمینان 

از سلامتی آنها به زیستگاه اصلی خود بازگشتند.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست کاشان گفت: شکار غیرمجاز، کریدور )مسیر واسطه ای( قاچاق 
گونه های غیر بومی، آســیب ها و صدمات حیات وحش از جمله تصادفــات جاده ای و جدا کردن 

گونه های حیات وحش از طبیعت از چالش های محیط زیست در این شهرستان است.
شهروندان می توانند هرگونه تخلف محیط زیستی به ویژه قاچاق و نگهداری غیرقانونی حیات وحش 

را به اداره و یگان حفاظت محیط زیست اطلاع دهند.

نشت گاز آمونیاک در کشتارگاه مرغ بدون خسارت جانی
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان گفت: حادثه نشت گاز آمونیاک 

در کشتارگاه مرغ در شهرستان فلاورجان خسارت جانی نداشت.
محمد شریعتی اظهار کرد: حادثه نشــت گاز آمونیاک از مخزن ۵۰۰ کیلوگرمی در کشتارگاه مرغ به 
مساحت حدود ۶ هزار متر مربع، واقع در اتوبان ذوب آهن محدوده ایمان شهر به ستاد فرماندهی 

عملیات سازمان آتش نشانی اصفهان اعلام شد.
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان افزود: گروه عملیاتی ایستگاه 
۱۱ همراه با خودروی تنفسی به محل اعزام شــدند؛ دراین حادثه کارگر جوشکار بدون رعایت موارد 
ایمنی و در حین عملیات برشکاری بر روی مخزن گاز آمونیاک، مخزن دچار نشت گاز شده بود که 

هیچگونه خسارات جانی به همراه نداشت.
وی با بیان اینکه گاز آمونیاک بسیار سمی است و با آب واکنش نشان می دهد، ابراز کرد: گروه های 
عملیاتی با رعایت کامل موارد ایمنی و با پوشش کامل لباس های مواد شیمیایی، اقدامات لازم برای 

ایمن سازی محل را به انجام رساندند.

رئیس شبکه دامپزشکی تیران و کرون گفت: عدم همکاری حداکثری 
دامداری های ســنتی برای پوشــش ایمنی و واکسیناســیون و وقوع 
کشتارهای غیرمجاز خصوصاً در نقاط روستایی چالشی جدی در حوزه 

دامپزشکی این شهرستان است.
سید محمد قریشی در گفت وگو با »ایسنا« با اشــاره به دامنه خدمات 
بهداشــتی دامپزشــکی برای ۱۰ هزار رأس دام ســنگین و ۸۰ هزار دام 
سبک مستقر در تیران و کرون، اظهار کرد: بالغ بر ۸۰ مرکز پرورش طیور 
و بوقلمون و ۳۰ هزار مرغ خانگی نیز تحت پوشــش خدمات بهداشتی 
دامپزشکی قرار دارند. وی افزود: واکسیناسیون دام و طیور و نظارت بر 
کشتار و تولید فرآورده های خام دامی و گوشت سفید به صورت مستمر 
در این شهرستان انجام می شود که این خدمت به صورت رایگان انجام 
می شود تا علاوه بر تأمین امنیت غذایی از شیوع بیماری های مشترک 
بین دام و انسان پیشگیری شود. رئیس شبکه دامپزشکی تیران و کرون 
با اشاره به نظارت بر واحدهای تولیدی و عرضه محصولات دامی و طیور، 
تصریح کرد: تیم های مشترک کارشناسان دستگاه های بهداشتی در این 
حوزه فعالیت می کنند که متخلفان اخطار گرفته و یا با تشکیل پرونده به 

دستگاه قضایی معرفی شده اند.
قریشی با اشاره به اینکه ســلامت جامعه خط قرمز دامپزشکی است، 
خاطرنشان کرد: سه واحد صنفی بخش خصوصی مایه کوبی دام و طیور 
در این شهرستان فعالیت می کنند که در انجام بخشی از مأموریت های 

دامپزشکی به عنوان بخش خصوصی همکاری دارند.
به گفته وی، سال گذشته ۷۰ رأس دام سنگین به دلیل بیماری تب مالت 
معدوم شده که این آمار در سال جاری سه رأس بوده و در مرحله کشتار 
دام و طیور نیز، آنچه مشکوک و دارای بیماری باشد از چرخه عرضه خارج 
خواهد شد. رئیس شبکه دامپزشکی تیران و کرون با بیان اینکه دامداری 
سنتی، نیمه سنتی و مرغ خانگی در مناطق روســتایی این شهرستان 
مرسوم است، گفت: همکاری این دســته از افراد برای اجرای عملیات 
واکسیناسیون و معاینات حائز اهمیت بوده اما در بعضی از موارد چنین 

تعاملی رقم نخورده و چالشی جدی برای دامپزشکی می شود. 

به اعتقاد قریشی اگر پوشش کامل واکسیناسیون در یک منطقه انجام 
نشود آنگاه آن میزان اقدام صورت گرفته نیز برای تأمین بهداشت مؤثر 
نبوده و امکان رشد و پیشــرفت بیماری را فراهم می کند که غالباً همین 
دامداری های ســنتی و خانگی با عدم همکاری خود به پوشش کامل 
آسیب می زنند. وی به کشتارهای غیرمجاز نیز اشاره و اظهار کرد: شهرداری 
تیران دارای یک کشتارگاه غیر صنعتی و کوچک است و شهرداری عسگران 
هم در بخش کرون یک اتاق کشتار دارد و این ظرفیت پاسخگوی نیاز نبوده 
و به دلیل پراکندگی روستاها شاهد کشــتار خارج از کشتارگاه هستیم. 

رئیس شبکه دامپزشکی تیران و کرون اضافه کرد: برخی از قصاب ها که 
نسبت به بیماری دام خود مشکوک هســتند، دام خود را در کشتارگاه و 
تحت نظارت دامپزشک ذبح نکرده و همین موضوع نیز منجر به کشتار 

غیرمجاز شده است.
قریشی خاطرنشان کرد: با تکمیل کشتارگاه صنعتی نجف آباد، همه کشتار 
دام غرب استان اصفهان در آن منطقه انجام خواهد شد، اما تا زمان تحقق 
این امر، کشتارگاه شــهرداری تیران و خانه کشــتار شهرداری عسگران 

پیش بینی شده و تحت نظارت دامپزشکی خواهد بود.

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی کاشان 
گفت: کمبود مقطعی شیرخشــک در کاشان فقط 

مربوط به ۲ برند خاص است.
محمداسماعیل شــهاب الدین با اشــاره به برخی 
از گلایه های شــهروندان از کمبود شیرخشــک در 
داروخانه های ســطح شهرســتان کاشــان گفت: 
معاونت غــذا و داروی دانشــگاه علوم پزشــکی 
اقدامات جدی را برای رفع این مشــکل آغاز کرده 
اســت. وی افزود: در حال حاضر برخی برند های 
خاص شیرخشــک بــه صــورت ســهمیه ای در 

داروخانه های منتخب توزیع می شود. 
معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی کاشان 
با اشــاره به اینکه کمبود مقطعی مربوط به دو برند 
خاص اســت، تصریح کرد: با توجه به نظر پزشک 
معالج و داروســاز، امــکان جایگزینــی برند های 

شیرخشک با توجه به گروه ســنی و شرایط کودک 
نیز وجود دارد.

وی خاطرنشــان کرد: برای اطلاع دقیق و به روز از 
داروخانه های دارای موجودی شیرخشک، معاونت 
غذا و دارو اپلیکیشن TTAC راه اندازی کرده است 
و شــهروندان با نصب این اپلیکیشن می توانند به 
راحتی و در هر زمان از آخریــن وضعیت موجودی 

شیرخشک در داروخانه های شهر مطلع شوند.
شــهاب الدین با اشــاره بــه اینکه از شــهروندان 
درخواســت می کنیم اپلیکیشــن TTAC را نصب 
کنند، افزود: معاونت غذا و دارو پیگیری های لازم 
را برای رفع کامل این مشــکل ادامــه خواهد داد و 
به زودی شــاهد رفع کامل کمبود شیرخشــک در 
شهرستان کاشان خواهیم بود که تا حل این مشکل 
از شــهروندان انتظار داریم تا از خرید بیش از نیاز 

شیرخشک خودداری کنند تا از ایجاد کمبود کاذب 
جلوگیری شود.

وی با اشــاره به کشــف بیش از هفت تن گلاب و 
عرقیات گیاهی فاقد استاندارد در کاشان خاطرنشان 
کرد: این محصولات به دلیل عــدم رعایت ضوابط 
بهداشــتی و جعل پروانه ســاخت در یــک کارگاه 

غیرقانونی و فاقد مجوز تولید شده بودند.
معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی کاشان 
افزود: این محموله قبل از عرضه به بازار کشــف و 
با اخذ دســتور مقام قضایی، با حضور کارشناسان 

معاونت غذا و دارو جمع آوری شد.

 کشف بیش از 7 تن گلاب و عرقیات گیاهی فاقد استاندارد
در کاشان

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری کاشان از مجهز شدن ۱۰ تقاطع چراغدار شهر کاشان به ســامانه های ثبت تخلف عبور غیر مجاز از روی خط توقف و چراغ 
قرمز خبر داد. به گزارش »مهر«، مهدی مرادی غفار در جمع خبرنگاران با اشاره به تجهیز ۱۰ تقاطع چراغدار کاشان به سامانه های ثبت تخلف عبور غیر مجاز از روی 
خط توقف و چراغ قرمز اظهار کرد: این سامانه ها در راستای هوشمندسازی مدیریت شهری برای نخستین بار در شهر کاشان اجرای می شود که دو سامانه آن در 
تقاطع چراغدار امام جواد)ع( و یکی در میدان چراغدار امام حسین)ع( نصب و آماده بهره برداری است و بقیه نیز در ادامه بر اساس نیاز و اولویت اجرا می شود.

وی همچنین از شهروندان قانون مدار کاشان خواست با رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی ضمن افزایش ایمنی و نظم در ترافیک شهری از اعمال قانون و صدور 
جریمه جلوگیری کنند. معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری کاشان با تأکید بر استمرار فرایند نصب سامانه های ثبت تخلف در سطح شهر بیان کرد: سامانه های 

بعدی با اولویت بندی در دستور کار اجرا قرار دارند.

خبر روزتجهیز ۱۰ تقاطع چراغدار شهر کاشان به سامانه های ثبت تخلف

عکس خبر

دستاوردهای خوبی در سایه 
امنیت برای شهروندان 
مبارکه فراهم شده است

نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس 
شورای اسلامی گفت: دستاوردهای خوبی 
در ســایه امنیت برای شهر و شــهروندان 
 توســط نیروهــای خــدوم انتظامــی 

فراهم شده است.

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی کاشان:

محیط کار آرام و امن برای سلامت روان کارکنان ضروری است
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی کاشان گفت: اســترس شغلی یکی از علت های مهم فشار و 
استرس در زندگی روزمره افراد جامعه اســت و محیط کار آرام و امن برای سلامت روان کارکنان هر 
سازمان ضروری اســت. مهدی دلاوری در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: محیط کار سالم محیطی 
است که ضمن تأمین سلامت جسمانی کارکنان، سلامت روانی آنها نیز در آن فراهم شود، لذا لازم است 
کارکنان در محیطی سالم و ایمن فعالیت داشته باشند. وی با اشاره به جایگاه ویژه شغل در زندگی 
افراد، افزود: بهداشــت روانی در محیط کار، مقاومت در مقابل پیدایش مشکلات روانی و اختلالات 
رفتاری در کارکنان سازمان و سالم سازی فضای روانی کار اســت. دلاوری تصریح کرد: فشار روانی، 
بخش جدایی ناپذیر زندگی حرفه ای است و استرس شغلی، باعث بروز نارضایتی فرد شاغل شده و آثار 
منفی بر سایر زمینه های زندگی، مثل زندگی اجتماعی، فردی و خـانوادگی دارد که در نهایت فرسودگی 
شغلی را به دنبال خواهد داشــت. این عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی کاشان گفت: فردی 
که انگیزه کافی برای ارائه خدمت در شغل خود داشته باشد، خود را مکلف به انجام وظایف دانسته و 
نسبت به شغل و محل کار خود متعهد است. وی با اشاره به دهم اکتبر روز جهانی سلامت روان افزود: 
برنامه های هفته ملی سلامت روان امسال با شعار »اولویت امروز، سلامت روان در محیط کار« اجرا 

می شود.

بهره مندی 7۲۵۰ مراجعه کننده از خدمات بیمارستان کارگرنژاد کاشان
رئیس بیمارستان اعصاب و روان کارگرنژاد کاشان نیز به »ایسنا« گفت: درمانگاه این مرکز، در چهار 
ماه نخست سال جاری، پذیرای بیش از۴۰۰۰ نفر از شــهروندان بود که ۲۰۰ نفر از آنها بستری و تحت 
درمان قرار گرفتند. فاطمه مهرزاد افزود: با توجه به اهمیت حمایت از بیماران با مشــکلات اعصاب و 
روان در روند بهبودی و بازگشت آنها به جامعه، با همکاری کلینیک سلامت این مرکز درمانی، بیش از ۵۰ 
درصد بیماران پس از ترخیص از بیمارستان، به مدت یک سال، همچنان خدمات مشاوره ای دریافت 
می کنند. وی تصریح کرد: مشاوره های روزانه روان درمانی، ازدواج، مشاوره تحصیلی کودک و نوجوان، 
تغذیه، رژیم درمانی، ECT و نوار مغز، کاردرمانی و گفتاردرمانی با حضور روانشناســان و کارشناسان 
مربوط از دیگر خدمات این بیمارستان است. مهرزاد گفت: بیمارستان کارگرنژاد کاشان با ۷۷ تخت 
فعال در قالب دو بخش مردان و دو بخش زنان و یک بخش اطفال، به شهروندان ارائه خدمت می کند 
و آزمایشگاه این مرکز در چهار ماه نخست سال جاری، ۲۰۰۰ مراجعه کننده داشت که ۳۴ هزار خدمت 
برای این بیماران انجام شده است. به گزارش »ایسنا«، در تقویم جمهوری اسلامی ایران، از ۱۸ تا ۲۴ 

مهرماه به نام هفته ملی سلامت روان نام گذاری شده است.

رئیس شورای اسلامی شهر کاشان:

 بررسی طرح دو فوریتی در دستور کار شورای شهر  کاشان
قرار گرفت

رئیس شورای اسلامی شهر کاشان گفت: طرح دو فوریتی با ۶ رأی موافق مصوب و در دستور کار شورا 
قرار گرفت. به گزارش »ایمنا«، علیرضا مفرح در جلسه علنی شورای شهر کاشان اظهار کرد: بررسی 
طرح دو فوریتی که هفته قبل به تصویب اعضای شورا رسیده و به شهردار ابلاغ شد در دستور کار شورا 
قرار گرفت. وی افزود: در ابتدای جلسه علنی این هفته مالکین تاکسی ۱۳۳ به شورا آمدند و برای حل 
مشکل خود با اعضای شورا و شهردار به گفت وگو پرداخته و اعتراضات خود را به قطع بی سیم و استفاده 
از اپلیکیشن بیان کردند که مرتفع شدن مشکل آنان منوط شد به برگزاری جلسه هیئت تطبیق که در 
فرمانداری و در آنجا بررسی مشــکلات این رانندگان پیگیری شود. در مرحله دوم جلسه شورا طرح 
دو فوریتی که در جلسه قبل با رأی پنج نفر به شهردار ابلاغ شده بود در دستور کار شورا قرار گرفت. وی 

افزود: طرح دو فوریتی با ۹ مصوب در شورای اسلامی شهر کاشان قرائت و در دفتر شورا ثبت شد.

با مسئولان

 مدیر حراست شهرداری کاشان:

صدور مجوز توسط کمیته 
انطباق مشکل رانندگان 
۱۳۳ کاشان را حل می کند

مدیر حراست شــهرداری کاشان گفت:صدور 
مجوز توسط کمیته انطباق شهرستان مشکل 
رانندگان ۱۳۳ کاشان را حل می کند. به گزارش 
»مهر«، محمدحســین فائض پور در جلسه 
شورای شهر کاشــان در خصوص موضوعات 
در رابطه با تاکسی ۱۳۳ کاشــان اظهار کرد: تا 
کنون بر اساس نظر نهادهای نظارتی و کمیته 
انطباق، کمک شهرداری به تاکسی های ۱۳۳ 
خلاف قانون است. وی با اشــاره به اینکه این 
بحث از سال گذشــته وجود دارد، افزود: پس 
از لایحه شــهرداری و مصوبه شورا، موضوع در 
کمیته انطباق مطرح شد که این کمیته هر گونه 
کمک شهرداری به سامانه ۱۳۳ را خلاف قانون 
تشخیص داد و پس از اســتعلام از نهادهای 
نظارتی نیز عنوان شد شهرداری به هیچ ارگانی 
از جمله تاکســی ۱۳۳ نمی توانــد کمک کند. 
فائض پور گفت: یکــی از راهکارهای حل این 
موضوع، استفاده از تجربیات موفق سایر شهرها 
نظیر قم، مشهد و قم در این خصوص و استفاده 
از اپلیکیشن بود که با اســتفاده از این راهکار، 
مشکل قانونی حل می شد اما رانندگان تمایلی 
به استفاده از اپلیکیشن نداشتند. وی افزود: 
در جلسه دفتر نماینده محترم، شهردار محترم 
پیشنهاد انتقال سامانه ۱۳۳ با تمام تجهیزات از 
جمله دکل و غیره به مرکزی خارج از تاکسیرانی 
مطرح کرد و هزینــه این انتقال نیــز برعهده 
شهرداری بوده که تا طی زمان مشخص تا انجام 
مراحل فنی نیز ادامه می یابد که مورد پذیرش 
رانندگان قرار نمی گیرد. مدیر حراست شهرداری 
کاشان گفت: در بحث دیگر موضوعات قانونی، 
نامه ای هم از وزارت ارتباطات خطاب به شهردار 
کاشان بوده که برون ســپاری بیسیم تکلیف 
شــده و ترک آن جرم محســوب شده است. 
در این بین تعارض میان قانون و درخواســت 
رانندگان پیش آمده که اگر قانون اجرا شــود، 
نارضایتی راننــدگان را به دنبــال دارد و اگر بر 
اساس خواسته رانندگان عمل شود، شهرداری 

باید بعداً به نهادهای نظارتی پاسخگو باشد.

اخبار

استان

 برگزاری شانزدهمین جشنواره 
انار  نادری بادرود

نایب رئیــس شــورای شــهر بــادرود از برگزاری 
شانزدهمین جشنواره انار نادری این شهر خبر داد.

محمدرضا حیدری در گفت وگو با »تسنیم«، اظهار 
کرد: شــانزدهمین جشــنواره انار نادری بادرود با 
هدف معرفی این محصول و جاذبه های گردشگری 
در نیمه دوم آبان ماه سال جاری در این شهر برگزار 
خواهد شد. سخنگوی شورای اسلامی شهر بادرود 
در بیان اهداف برگزاری جشــنواره انار در این شهر، 

گفت: این جشــنواره به منظور معرفی محصول انار 
و پتانسیل های گردشگری شــهر بادرود در اواسط 
آبان ماه برگزار خواهد شــد. نایب رئیس شــورای 
اسلامی شهر بادرود افزود: ۱۰ کمیته مختلف از جمله 
بازاریابی، فرهنگی، گردشــگری، بانوان، بازی های 
بومی محلی، آموزش، کشاورزی و ارزیابی تشکیل 
شده و بیش از یکصد غرفه در قالب کارگاه های سنتی 
تهیه فرآورده های انار مانند رب، سرکه، ژل و رنگرزی 
سنتی با پوست انار ایجاد خواهد شد. حیدری تأکید 
کرد: برنامه های متنوعی از جمله برگزاری نمایشگاه 
صنایع دستی و ســوغات محلی، اجرای بازی های 

بومی محلی، برپایی ایســتگاه نقاشــی انار برای 
کودکان و نوجوانان، اجرای سرود کودکان با لباس 
محلی و همچنین برنامه های فرهنگی در حاشــیه 

این جشنواره اجرا می شود.
وی با اشاره به ظرفیت های کشاورزی منطقه بادرود 
افزود: علاوه بر کشــت محصولات صیفی شــامل 
طالبی، خیــار، گرمک، خربــزه و دیگر محصولات، 
ســالانه از یک هزار و ۳۰۰ هکتار باغ های انار بادرود 
حدود ۳۰ هــزار تن محصول برداشــت و روانه بازار 
می شــود. حیدری انار نادری بــادرود را جزو پنج 
ارقام معروف انار در کشور دانست و خاطرنشان کرد: 

انار بادرود مشــهور به نادری دارای پوست ضخیم و 
دانه ای قرمز است که هر ساله برای معرفی و فروش 
این انار و مشتقات تولیدی آن، جشنواره ای ملی در 
بادرود برگزار می شود. نایب رئیس شورای اسلامی 
شــهر بادرود با بیان اینکه انار این شهر به کشورهای 
مختلف صادر می شود، تصریح کرد: سالانه بیش از 
۸۰۰۰ تن انار نادری منطقه بادرود به کشورهای حوزه 

خلیج فارس، آسیای میانه و اروپا صادر می شود. 
به گــزارش »تســنیم«، شــانزدهمین جشــنواره 
انار نادری بــادرود از ۱۷ تا ۲۴ آبان ماه در بوســتان 

گردشگری این شهر برپا خواهد شد.

رئیس شبکه دامپزشکی تیران و کرون خبرداد

کشتار غیرمجاز چالشی در دامپزشکی تیران 



آیاپرورشماهیجایگزینکشاورزیدرشرقاصفهانمیشود

چالش های شیلات در شرق اصفهان 

در سایه خشکی رودخانه زاینده رود و شوری آب برخی شهرستان های استان اصفهان، پرورش ماهی به عنوان 
یک راه حل جایگزین برای کشاورزی در شرق اصفهان مطرح شده است اما این منطقه با چالش های متعددی 

از جمله تأمین برق، مجوزهای لازم و نبود تسهیلات رو به رو است.
به گزارش »ایمنا«، در دهه های اخیر شهرستان های شرق اصفهان به دلیل خشکی رودخانه زاینده رود و کمبود 
آب شیرین، با چالش های بی سابقه ای روبه رو شده اند، این شرایط سخت مسئولین را وادار کرده تا به دنبال 

روش های جایگزین برای توسعه اقتصادی منطقه باشند.
در این راستا، گســترش صنعت شــیلات به یکی از پروژه های اصلی عمرانی تبدیل شده است، اما همچنان 
چالش های فراوانی بر سر راه این پروژه ها قرار دارد. مهران زینلیان، معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
اصفهان در این باره اظهار کرد: راهکاری که برای کاهش برداشت از حوضه زاینده رود مورد پیگیری قرار گرفت، 
توسعه اقتصاد جایگزین برای کشاورزان به ویژه در شرق استان بود. این منطقه که سال ها معیشت خود را از 
طریق کشاورزی تأمین می کردند همواره با چالش های کم آبی روبه رو بوده اند که با پیگیری ها، طرح های موفقی 
در حوزه شیلات در این منطقه اجرا شده است و در حال حاضر در مناطقی که آب شور وجود دارد و برای کشاورزی 
مناسب نیست، تولید ماهی به شکل گسترده ای صورت می گیرد و استان اصفهان در برخی مناطق حتی بیش 

از استان های پرآب دیگر، ماهی تولید می کند.
با این حال، جویا شدن از مسئولین محلی و تولیدکنندگان نشان می دهد که مشکلات متعددی همچنان بر 
سر راه آنان قرار دارد، این چالش ها شامل مدیریت منابع آب شور، تأمین هزینه های اولیه، نیاز به تخصص و 
تکنولوژی مناسب و مقابله با بیماری ها و آفات در ماهی ها است. مسئولین باید توجه ویژه ای به این منطقه 
داشته باشند، چرا که تنها منبع درآمد بسیاری از مردم این شهرستان ها از طریق پرورش شیلات تأمین می شود. 
ارائه راه حل های خلاقانه و حمایت های مالی و فنی و همچنین تأمین برق مورد نیاز آنان می تواند به بهبود شرایط 

اقتصادی و اجتماعی این شهرستان ها کمک شایانی کند.

خشکسالی و شور شدن آب های کشاورزی موجب رونق آبزی پروری درشهرستان های شرق استان
محمدرضا عباسی، مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان در گفت وگو با »ایمنا« 
اظهار می کند: پرورش شــیلات و آبزی پروری در تمامی شهرستان ها برقرار می باشــد اما در یک دهه اخیر 
شهرستان های شرق اصفهان به علت خشکی رودخانه زاینده رود و کمبود آب شیرین با چالش های بی سابقه ای 
از جمله نبود آب شیرین و شور شــدن آب چاه ها و تعطیلی کشاورزی رو به رو شده اند، در برخی شهرستان ها 
همچون سمیرم، فریدون شهر و گلپایگان و دیگر شهرستان ها با داشــتن منابع آب شیرین، امکان پرورش 
ماهی قزل آلا با سرایت دمایی زیر ۲۰ درجه را دارند، در این میان تنها ماهی قزل آلا قابلیت سازگاری با هر دو 

نوع آب شیرین و لب شور را دارد.
وی اضافه می کند: با توجه به این شــرایط منطقه شرق اصفهان، به خصوص شهرســتان ورزنه، و کوهپایه با 
داشتن آب های لب شور به سمت پرورش ماهی روی آورده اند، این مناطق از آب لب شور استفاده می کند که 
بین ۱۱ تا ۲۰ هزار میکروموس بر ســانتی متر تغییر می کند، به عنوان جایگزینی برای کشاورزی که دیگر با آب 
شور امکان پذیر نیست، به همین دلیل پرورش ماهی قزل آلا به عنوان یک راهکار مناسب برای درآمد و اشتغال 

شناخته شده است.
مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزی اســتان اصفهان ادامه می دهد: در طول بیش از یک دهه 
گذشته، پرورش ماهی در این منطقه به شدت توسعه یافته است. در حال حاضر، نزدیک به ۴۰۰ واحد پرورش 
ماهی فعال وجود دارد که توانسته اند تولیدی بالغ بر ۴۰۰۰ تن ماهی و اشتغالی برای ۸۰۰ تا۱۰۰۰ نفر ایجاد کنند. 
این پروژه ها نه تنها به ایجاد اشتغال و درآمد کمک کرده اند، بلکه باعث استفاده بهینه از منابع آب لب شور که 

برای کشاورزی نامناسب است، شده اند.
عباسی عنوان می کند: بیشتر چاه های مورد استفاده، قدیمی و سطحی هستند و به طور معمول عمیق نیستند، 

همچنین از نظر اقتصادی و تولیدی، این فعالیت برای پرورش دهندگان ماهی مقرون به صرفه بوده است.

چالش های مجوز و توسعه صنعت پرورش ماهی
وی می گوید: یکی از بزرگ ترین چالش ها، دستیابی نداشتن به مجوزهای لازم برای استفاده از آب چاه های 
کشاورزی است که بر حمایت های دولتی همچون تأمین برق، تسهیلات بانکی، بیمه و حمل و نقل نیز تأثیرگذار 
است. نداشتن مجوز و پروانه شیلات مشکلات فراوانی برای این تولیدکنندگان ایجاد کرده است. همچنین، 
مسئله خروجی آب چاه های پرورش ماهی نیاز به تصفیه و استفاده مجدد از آن نیز از دیگر چالش هاست که 

باید به آن توجه شود.
مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان اضافه می کند: ماهی به آب زیادی نیاز ندارد 
و با استفاده از اندک آبی که دارند و با بازچرخانی آبی که می توانند تصفیه کنند، هر مزرعه می تواند بین ۱۰ تا ۳۰ 
تن با استفاده از مکانیزاسیون و هوادهی و تأمین برق تولید داشته باشد که بسیار بی سابقه است. اما اگر برق 
قطع شود، تمام این مزارع نابود خواهند شد. یکی از نیازهای اساسی برق است که باید مجوز چاه ها داده شود 

تا بتوان مجوز برق را نیز صادر کرد و این مشکل حل شود.
عباسی درباره اینکه آیا شیلات می تواند به طور کامل جایگزین کشاورزی در منطقه شرق اصفهان شود، عنوان 
می کند: به طور تقریبی می شود گفت که نه همه کشــاورزان منطقه! البته با جاری شدن آب زاینده رود رونق 
کشاورزی و آبزی پروری پایدارتر می شود، ولی فقط درصدی، شاید ۳۰ درصد مردم به این کار روی آورده اند. در 
منطقه خودشان، خیلی ها به دنبال پرورش ماهی هستند و مشغول شده اند و در حال حاضر کشاورزی انجام 

نمی شود که اگر حمایت ها به درستی انجام شود، این فعالیت ها حتی از کشاورزی هم مؤثرتر خواهند بود.

جایگزینی ماهی تیلاپیا با قزل آلا
وی درباره اینکه طرح شیلات برای استان اصفهان با توجه به خشکی زاینده رود به عنوان جایگزین کشاورزی 
در مناطق بلااستفاده برای کشاورزی هستند، اظهار می کند: برخی از برنامه ها شامل پرورش ماهی قزل آلا و 
گونه های دیگر مانند تیلاپیا که آب کمتری مصرف می کنند، می توان این طــرح را اجرایی کرد، چراکه تیلاپیا 
گونه ای از ماهی است که می تواند در آب های شور پرورش یابد، این گونه در حال حاضر در استان هایی که آب 
شور دارند مانند کرمان، یزد، سمنان و خراسان جنوبی با موافقت محیط زیست پرورش داده شود. ولی محیط 
زیست با این قضیه در اصفهان مخالفت کرده و پیشنهاد سازمان شیلات ایران استفاده از گونه تیلاپیا است که 

کمتر از قزل آلا آب مصرف می کند.
مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان می گوید: در سال های اخیر، آموزش های 
زیادی برای کشاورزان برگزار شده و جلسات و بازدیدهای متعددی انجام شده است و دو تعاونی آبزی پروری 
در ورزنه تشکیل شده و فعال هستند. حتی مقامات استان و معاون وزیر شیلات ایران نیز از این پروژه ها بازدید 
و اعلام حمایت کرده است اما بیشترین دغدغه در شرق اصفهان پیگیری مجوز آب چاه با آب منطقه ای استان 
و وزارت نیرو داشته ایم، با این حال با چالش ها و مشکلاتی زیادی نیز مواجه هستیم؛ مجوز برداشت آب چاه 
و نبود امکان صدور مجوز آبزی پروری توسط نظام مهندسی کشاورزی و نداشتن مجوز برق و چالش قطعی 
برق و استرس های وارده بر ماهی و تلفات، حمل و نقل و دیگر مســائل نیز بر این مسیر تأثیر گذاشته اند. با 
وجود تلاش های مسئولین و جلســات متعدد با وزارت نیرو و آب منطقه ای استان، این چالش ها همچنان 

پابرجا هستند.
عباسی عنوان می کند: چندین سال است که در تلاش هستیم مشکلات کشاورزان را مرتفع کنیم، که نیاز به تعامل 
سازمان های دیگر می باشد، امید است با حمایت استانداری و نمایندگان محترم مجلس و حل مشکلات، بتوان 

در سال جهش تولید با مشارکت مردم به بهبود شرایط اقتصادی و اجتماعی منطقه کمک کنیم.

رتبه اول شهرستان ورزنه در تولید ماهی قزل آلا
حسن قاسمی، مدیرعامل شرکت تعاونی تولید آبزیان در شرق اصفهان در گفت وگو با »ایمنا« درباره جایگزینی 
کامل شیلات به جای کشاورزی اظهار می کند: جایگزینی به طور کامل امکان پذیر نیست؛ این پروژه فقط به عنوان 
یک شغل کمکی برای تعدادی از کشاورزان محسوب می شــود؛ جمعیت شهرستان ورزنه حدود ۴۰ هزار نفر 
است که ۹۰ درصد آن ها کشاورز هستند، در بحث پرورش ماهی حدود ۴۰۰ استخر داریم که ۴۰۰ خانواده در آن 
مشغول به کارند اما اینکه عنوان شود شیلات جایگزین کشاورزی شده خیر، ۴۰۰ تولیدکننده حدود ۴۰ درصد 
ماهی قزل اســتان را تأمین می کنند و در مجموع حدود ۴۰۰۰ تن در سال تولید داریم که عدد خوبی است و با 
اختلاف رتبه اول را در استان نسبت به شهرستان های دیگر دارد، این رتبه با حداقل امکانات آبی در مقایسه با 

دیگر شهرستان ها همچون سمیرم داریم. 
وی اضافه می کند: با توجه به تأمین نشدن حق آبه زاینده رود و آب لب شور موجود، کشاورزان این منطقه به تولید 
شیلات روی آوردند و درواقع شغل کمکی به کشاورزان شهرستان است و امکان اینکه بگویم جایگزین کامل آن 

خواهد شد وجود ندارد چرا که همچنان مشکلاتی در این حوزه داریم.

چالش های پیش روی شیلات شرق استان
مدیرعامل شرکت تعاونی تولید آبزیان در شــرق اصفهان عنوان می کند: سرمایه گذاری و نداشتن مجوز از 
جمله چالش های این حوزه است، به طور مثال برای خرید خوراک ماهی به سرمایه در گردش نیاز است، چرا 
که خرید خوراک به صورت نسیه موجب افرایش هزینه تولید و کاهش درآمد می شود، از دیگر مشکلات مهم 
این حوزه نداشتن مجوز برق است که توسط اداره برق تأمین نمی شود، به دلیل نداشتن پروانه بهر برداری 
نمی توان برق خریداری کرد و پرورش دهندگان که قبلًا برق کشاورزی دارند به مشکل قطعی مواجه هستند،، 
اکنون با مشکلاتی ازجمله نبود برق و قطعی آن در پیک مصرف مواجه هستیم، در این خصوص پیگیری های 

زیادی از طرف استان انجام شده، اما هنوز نتایج ملموسی از طرف آب منطقه ای حاصل نشده است.
قاسمی ادامه می دهد: شهرستان ورزنه از سال ۹۰ پرورش ماهی را شروع کرده است و حدود ۱۳ سال است 
که با مشکلات گفته شده دســت و پنجه نرم می کند، حدود ۵۰۰ تا ۶۰۰ نفر به عنوان کارگر در پرورش ماهی 
مشغول به کارند، که میزان تولید در حال حاضر ۴۰۰۰ تن می باشد، در صورت داشتن شرایط مناسب تولید 

می تواند به ۱۲ تا ۱۵ هزار تن برسد، که این امر مستلزم تأمین تسهیلات بانکی و بهبود زیرساخت ها است.
وی در ادامه می گوید: می خواهیم زنجیره تأمین را در شهرستان خود ایجاد کنیم تا ارزش افزوده بیشتری 
ایجاد شود، در حال حاضر تولیدات ما به صورت لاشه به دیگر شهرها ارســال می شود. برای بهبود شرایط، 

نیازمند جذب سرمایه دولتی، تأمین برق، آب و تسهیل روند اداری هستیم.

نبود برق بزرگ ترین چالش تولید کنندگان ماهی شرق استان
جواد اصغری، تولید کننده شیلات شهرستان ورزنه در گفت وگو با »ایمنا« اظهار می کند: در حال حاضر مجوز 
کارت شناسایی استخرها صادر شده است، اما برای دریافت پروانه بهره برداری باید حداقل پنج سال استخر 
دایر باشد تا این مجوز به پرورش دهندگان تعلق بگیرد، از مشــکلات دیگر تولید کنندگان تأمین خوراک و 

مشکلات فروش آن است.
وی اضافه می کند: استخرهایی که تا الان راه اندازی شدند با مشکل تأمین برق مواجه هستند و اداره برق 
هم برای تأمین آن همکاری با تولید کنندگان ندارد به آن ها مجوز نمی دهــد، که این موضوع خود منجر به 

ایجاد مشکلاتی در تأمین آب استخرها و برق منجر شده است.
تولید کننده شیلات شهرستان ادامه می دهد: در گذشته تولید کنندگان می توانستند با داشتن کارت استخر 
برق آن را تأمین کنند، اما در حال حاضر ابلاغ شده که باید از سوی اداره آب نامه ای برای دریافت آن داشته 
باشــیم که اداره آب مجوز لازم را ارائه نمی دهد و تولید کنندگان مجبور به برق کشــی از همسایه های خود 
هستند همچنین پروانه بهره برداری به تولیدکنندگان اعطا نمی شود که بتوانند مجوز برق شیلات را دریافت 

کنند.

صادر نشدن مجوزهای لازم و نبود تسهیلات دیگر مشکلات گریبان گیر تولید کنندگان شیلات
اصغری درباره صادر نشــدن این مجوز می گوید: پروانه های صادره به کمیســیون فرستاده شد و از سمت 
کمسیون تأییدیه نگرفت، چرا که باید از آب منطقه ای نامه گرفته شود، آب منطقه ای نیز در این باره می گوید 
منبع تأمین آب استخرها مشخص نشده است، در حالی که با حفر چاه های ۱۰ تا ۱۵ متر آسیبی به سفره های 
آب زیر زمینی وارد نمی شود و برداشت آبی از آن ها نخواهیم داشت، آب برداشتی مجدد به کانال زه کش باز 

خواهد گشت و بعد از تصفیه مجدد مورد استفاده قرار می گیرد.
وی اضافه می کند: هر استخر نیاز به اسپلشر )دستگاه هوادهی برای تأمین اکسیژن استخرهای پرورش 
ماهی( دارد که هر اسپلشر حدود شش آمپر برق مصرف می کندو هر استخر چیزی حدود ۴۰ کیلووات برق 
لازمم دارد که نصب تنها یک کنتور برق جوابگو و تأمین کننده نیست، سال گذشته ۲۰۰ میلیون تومان وام به 

تولید کنندگان داده می شد که متأسفانه دیگر چنین تسهیلاتی نیست.

آب در دسترس، تنها مناسب پرورش ماهی است و هیچ کاربرد دیگری ندارد
تولید کننده شیلات شهرســتان ادامه می دهد: آبی که برای پرورش ماهی قزل آلا استفاده می شود، برای 
کشت و پرورش هیچ محصول دیگری مناسب نیست، چرا که آب شــور و تلخی است که برای کشاورزی 

قابل استفاده نیست.
اصغری درباره تبلیغات و کلاس های پرورش ماهی برگزار شده تا به الان می گوید: در جهاد کشاورزی کلاس 
و آموزش های متعددی برگزار شده است، اما با تمام این سختی ها اگر همان روند کشاورزی پیش گرفته 
می شد بهتر بود چرا که تا به حال پرورش ماهی دارای چالش ها و مشکلات بسیاری است، اما به دلیل نبود 
گزینه های دیگر مجبور هستیم به این کار روی بیاوریم و هیچ حمایتی از تولیدکنندگان نمی شود و مشکلات 

بسیاری در این حوزه داریم.
وی در پایان تأکید می کند: مشکل اصلی پرورش دهندگان همان نداشــتن مجوز برق و تأمین نشدن آن 
است، در روزهای اخیر نامه ای از سمت جهاد کشــاورزی ورزنه آمده که به هیچ عنوان مجوز پرورش ماهی 

قزل آلا صادر نشود.
به گزارش »ایمنا«، پرورش ماهی در شرق اصفهان به عنوان جایگزینی برای کشاورزی در شرایط بحرانی 
کمبود آب و خشکی رودخانه زاینده رود، به نظر می رســد که راهکار مناسبی باشد، با این حال چالش های 

متعددی در این راه وجود دارد که باید مورد توجه مسئولین قرار گیرد.
از جمله ایــن چالش ها می توان به مشــکلات تأمین برق، مجوزهای لازم، تســهیلات مــورد نیاز، تأمین 
خوراک و بازار فروش اشاره کرد، همچنین برق به عنوان یک نیاز اساسی برای مزارع پرورش ماهی باید به 
صورت پایدار تأمین شود و مجوزهای لازم برای اســتفاده از آب چاه ها و تأمین برق به سرعت و با حمایت 
مسئولین صادر گردد، همچنین برنامه های آموزشی و ترویجی نیز می توانند به افزایش دانش و توانمندی 

پرورش دهندگان ماهی کمک کنند.
در نهایت، حمایت از تولیدکنندگان و ارائه تسهیلات مالی و فنی می تواند به بهبود شرایط اقتصادی و اجتماعی 
منطقه کمک شــایانی داشــته باشــد و پرورش ماهی را به عنوان یک جایگزین پایدار و اقتصادی برای 
کشاورزی ترویج دهد، امیدواریم با توجه به این چالش ها و نیازها، مسئولین و نهادهای مربوطه اقدامات 

لازم را به عمل آورند و شاهد رشد و توسعه پایدار در این منطقه باشیم.

۱۶ تجهیز در شهربازی های استان اصفهان از ابتدای ســال تاکنون به دلیل نداشتن 
گواهینامه انطباق و بی توجهی به اخطارها، مهر و موم شد. کارشناس ایمنی شهربازی 
اداره کل اســتاندارد اصفهان با اشــاره به اینکه ۷۴۷ تجهیز در شهربازی های استان 
فعال است، گفت: وسایل بازی در همه شهربازی ها مشمول استاندارد اجباری است. 
حسین پوری رحیم افزود: احتمال خرابی و مشکل فنی در تجهیزات برقی و مکانیکی 
شهربازی ها وجود دارد؛ اما شهرداری ها نیز باید در زمینه استانداردسازی زمین های 
بازی و تجهیزات آن با اداره استاندارد همکاری کنند، زیرا بی توجهی به این موارد خطرات 
جبران ناپذیری به همراه دارد. وی گفت: هشت زمین جدید به تازگی به مجموعه های 

بازی در برخی از شهر های استان اضافه شده است و شهرداری ها باید برای بهره برداری 
از آنها، تأییدیه اداره استاندارد را اخذ کنند. پوری رحیم با بیان اینکه بازرسی شهربازی ها 
هر سه ماه یک بار توسط کارشناسان انجام می شــود، افزود: این مراکز تفریحی باید 
سالانه گواهینامه سلامت دریافت کنند. کارشناس ایمنی شهربازی اداره کل استاندارد 
اصفهان از خانواده ها خواست که در استفاده از وسایل بازی در پارک ها به تناسب سن 
و وزن کودکان با تجهیزات توجه کنند. وی از بهره برداران شهربازی ها نیز خواست تا یک 
ماه قبل از بهره برداری برای تمدید گواهینامه استاندارد اقدام کنند، زیرا هرگونه خسارت 

جانی ناشی از رعایت نکردن استاندارد ها جبران پذیر نخواهد بود.

معاون شهرســازی و معماری شهرداری اصفهان از رشــد ۲۳ درصدی صدور پروانه 
ساخت در بافت  فرسوده این کلانشهر در نیمه نخست ســال جاری نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته خبر داد. سید مرتضی حسام نژاد در گفت  و گو با »ایرنا« افزود: در 
بین مناطق شهری، منطقه ۱۰، یک و ۸ به ترتیب با ۳۵، ۳۱ و ۲۷ پروانه صادره در بافت 
فرسوده دارای بیشترین تعداد مجوز بوده اند.وی افزود: مشوق های ویژه ای از جمله 
تخفیف ۷۰ درصدی عوارض ساخت و ساز در صدور پروانه برای کلیه پلاک های واقع 
در بافت فرسوده و ناکارآمد شهری در نظر گرفته شده است. حسام نژاد تصریح کرد: 
شهروندان پیش از این برای دریافت پروانه ساخت در بافت فرسوده با موانع جدی 
روبه رو بودند اما طبق پیش بینی ها و با ارائه مشوق های لازم، رفع محدودیت ها برای 
صدور پروانه و ارائه بسته تشویقی در نیمه نخست سال ۱۴۰۳ حدود ۲۷۶ پروانه صادر 
شد درحالی که در مدت مشابه پارسال ۲۲۴ مورد بود. وی با تأکید بر اینکه در نوسازی 
بافت فرســوده اصفهان کارهای ویژه زیادی انجام شده است، گفت: بسته تشویقی 

نوزده گانه وزارت مسکن به شهرداری های مناطق پانزده گانه اصفهان ابلاغ شده که با 
استفاده از ظرفیت های تشویقی، برای پلاک های واقع در گلوگاه های بافت فرسوده 
اجرایی شد. حسام نژاد بیان کرد: طبق آمار وزارت راه و شهرسازی، اصفهان جزو ۱۰ شهر 
برتر در حوزه بازآفرینی شهری و از لحاظ عملکرد کلی تعداد واحدهای نوسازی شده 
در محله های هدف در سال ۱۴۰۳ قرار گرفت. معاون شهرسازی و معماری شهرداری 
اصفهان با بیان اینکه توجه به تسهیل صدور پروانه ساختمانی و حوزه ساخت و ساز از 
اولویت های کاری مدیریت شهری اصفهان است، گفت: شهرداری اصفهان در زمان 
حاضر بر استفاده از همه ظرفیت ها برای جبران کمبودها در بخش مسکن و استفاده از 
تسهیلات لازم برای نوسازی به ویژه در مناطق ۱۴، ۸ و ۳ که از نظر مساحت، بیشترین 
بافت فرسوده را در دل خود جای داده اند، اهتمام دارد. به گزارش »ایرنا« بر اساس 
آمارهای موجود، استان اصفهان ۱۰ درصد بافت های فرسوده کشور را به وسعت ۱۴ هزار 

هکتار دارد که ۲۴۹۴هکتار آن در کلانشهر اصفهان است.
100 درصد مطالبات گندمکاران تا پایان 

هفته آینده پرداخت می شود
رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: براســاس وعده رئیــس جمهور پیش بینی 
می شود که حداکثر تا پایان هفته آینده ۱۰۰ درصد مطالبات گندمکاران پرداخت 
شود. به گزارش »بازار«، عطاا... هاشمی، گفت: براســاس آخرین آمار از وزارت 
جهاد کشاورزی و سازمان برنامه و بودجه در خصوص پرداخت ۴۴ همت باقیمانده 
مطالبات گندمکاران، مصوبه سران قوه منجر شده که اوراق از طرف سازمان برنامه 
 و بانک مرکزی نهایی شــود و بنابر دســتور رئیس جمهور و پیگیری وزیر جهاد 

پیش بینی می شود که حداکثر تا پایان هفته آینده پرداخت شود.
او با بیان اینکه کشت گندم در حال انجام است، افزود: اکنون کشت در استان های 

شمال غرب، مرکزی و غرب شروع شده و در اســتان های جنوب و مرکزی طی 
روزهای آتی شروع خواهد شــد. هاشــمی با بیان اینکه ۴۰ تا ۴۵ درصد کشت 
استان های سردسیر انجام شده است، گفت: برآوردها حاکی از آن است که امسال 

مجموع سطح زیرکشت گندم آبی و دیم به ۶ میلیون هکتار سال قبل برسد.
 رئیس بنیاد ملــی گندمکاران ادامــه داد: با توجــه به افزایش قیمــت کود در 
استان هایی که پول پرداخت نشده کشاورزان با مشکل نقدینگی روبه رو هستند، 
اما به دلیل سیاست ها و قیمت گذاری صورت گرفته امیدواریم مشکلی در بحث 
تغذیه رخ ندهد. به گفته او، برخی کشاورزان به دلیل تأخیر در پرداخت ها گندم را در 
انبارها نگه داشتند که پیش بینی می شود با بحث پرداخت ها، گندم های انبارشده 
به مراکز خرید عرضه شــود، اما مقدار زیاد نیست. هاشمی گفت: با عنایت الهی 
مبنی بر بارش و پراکنش مناسب بارش و تلاش مروجان و کارشناسان، پایداری 

تولید و خودکفایی استمرار خواهد یافت.

اجرای طرح سرشماری عمومی کشاورزی 
آبان ماه دراستان اصفهان

رئیس ســازمان مدیریت وبرنامه ریزی اســتان اصفهان گفت:طرح سرشماری 
عمومی کشاورزی آبان ماه در استان اصفهان اجرا می شود. محمد رضا قاسمی با 
بیان اینکه سر شماری عمومی کشاورزی از ۱۲ آبان به مدت ۴۵ روز اجرا می شود، 
اظهار کرد: در استان حدود ۱۸۰ هزار بهره بردار بخش کشــاورزی داریم که به طور 
مستقیم در این حوزه فعالیت می کنند. وی افزود: برای اجرای این طرح در استان 

۲۷۰ مأمور آمارگیر نیاز است که تا به امروز بیش از ۱۸۰۰ نفر در سامانه ثبت نام کرده 
اند و درخصوص به کارگیری نیرو های متخصص آمارگیر هیچ مشکلی نخواهیم 
داشت. رئیس سازمان مدیریت وبرنامه ریزی استان اصفهان  با اشاره به اینکه دو 
دوره آموزشــی برای این طرح برگزار خواهد شد، ادامه داد: به این منظور یک دوره 
برای کارشناسان فنی در مرکز استان ویک دوره آموزشی هم در شهرستان ها برای 
آمارگیر ها برگزار خواهد شد. سرشماری عمومی کشاورزی بعد از سرشماری نفوس 
ومسکن دومین سرشماری بزرگ کشور است که انتظار می رود همه بهره برداران 
بخش کشاورزی همکاری لازم را در این خصوص داشته باشند تا به اهداف برنامه 

هفتم که یکی ازآنها اصلاح الگوی کشت باشد، دست پیدا کنیم.

کارشناس ایمنی شهربازی اداره کل استاندارد اصفهان خبرداد

مهر و موم 1۶ تجهیز شهربازی در اصفهان
در نیمه نخست سال جاری

رشد ۲۳ درصدی صدور پروانه ساخت در بافت فرسوده کلانشهر اصفهان

سه شنبه  ۲۴ مهر 1۴0۳ / 11 ربیع الثانی  1۴۴۶ / 1۵ اکتبر  ۲0۲۴ / شماره ۴۲00
اقتصاد



 اختصاص ۳۰ میلیارد ریال اعتبار  برای 
مرمت مسجد عتیق اصفهان

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان اصفهان 
گفت :۳۰ میلیارد ریال اعتبار برای مرمت مســجد عتیق در اصفهان 

اختصاص یافته است.
به گزارش »مهر«، امیر کرم زاده اظهار کرد: این اداره کل برای مرمت 

یکی از شبستان ها و نورپردازی مسجد عتیق اصفهان ۳۰ میلیارد ریال 
اعتبار نقدی اختصاص داده است.

وی پشت بام این مســجد را نیازمند اصلاح و نصب ایزوگام دانست 
وافزود: ایزوگام ضلع غربی آن امسال در قالب اعتبار پیش بینی شده 
اســت. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان 
اصفهان ادامه داد: مرمت شبســتان خســروی و همچنین اصلاح 
نوروپردازی محوطه مسجد در کنار طرح بهسازی سقف بخشی از این 

مسجد در دستور کار قرار گرفته است.
مسجد جامع عتیق در شمار پنج مسجد باشکوه تاریخ معماری دنیا 

و در فهرست آثار جهانی قرار دارد.
این مسجد دارای دو گنبد ارزشمند به نام تاج الملک و نظام الملک 
است؛ هر دو با »سبک معماری رازی« بنا شده اند، اما گنبد تاج الملک 
یا خاکی، کوچک تر از نظام الملک اســت و از نظر ظرافت و تناسب بر 

آن برتری دارد.

    گردشگری و میراث4

قائم مقام وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: تصویر 
ایران بدون اصفهان و اصفهان بدون کارخانه تاریخی »ریســباف« در 

مخیله نمی گنجد.
به گزارش »ایرنا«، علی دارابی در بازدید از مجموعه کارخانه ریســباف 
اصفهان افزود: احیای این کارخانــه بزرگ ترین طرح میراث فرهنگی 
کشور است و وزارتخانه حمایت قاطع خود را از این فرایند اعلام می کند 

تا بتوان در کوتاه ترین زمان ممکن آن را به سرانجام رساند.
وی همچنین در جریان بازدید از شهر تاریخی »هرند« و روستای هدف 
گردشگری »قهی« در شــرق اصفهان افزود: در شهرستان تاریخی و 
منحصر به  فرد هرنــد و در امتداد زاینده رود، بیــش از ۱۶۰ اثر تاریخی 
وجود دارد که ۶۳ مورد آن در فهرســت میراث  فرهنگی کشــور به ثبت 

رسیده است و باید برای حفظ این گنجینه ارزشمند تلاش کرد.
قائم مقام وزیر میراث  فرهنگی افزود: با توجه به تفاهم های انجام شده 
میان وزارت میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با بانک مرکزی، 
که در ســال گذشــته انجام شــد، از احیاگران بناهای تاریخی با ارائه 
تسهیلات ویژه حمایت می شود. افتتاح یک اقامتگاه سنتی در »ورزنه« 
از دیگر برنامه های سفر قائم مقام وزیر میراث  فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دستی به اصفهان بود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اصفهان نیز 
در حاشــیه این برنامه گفت: این اقامتگاه ســنتی با نجات بخشــی 
 خانه تاریخــی »میرمیــران« و با اعتبار بیــش از ۲۰۰ میلیــارد ریال 

به بهره برداری رسید.
امیر کرم زاده افزود: با بهره برداری از این طــرح ۳۰ تخت به ظرفیت 
اقامت شهرستان ورزنه در شــرقی ترین نقطه استان اصفهان افزوده 

شد.
به گزارش »ایرنــام، قائم مقام و معاون میــراث  فرهنگی وزیر میراث 
فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری به همراه شــماری از مسئولان 
محلی روز یکشنبه پس از سفر به محور شرق اصفهان و شهرستان هرند، 
وارد شهرستان ورزنه شد و از جاذبه ها و زیرساخت های گردشگری این 
منطقه از جمله پل تاریخی ورزنه، ارگ تاریخی و عظیم قورتان و مسجد 

جامع تاریخی ورزنه بازدید کرد.
مجموعــه تاریخی کارخانه ریســباف؛ از جمله آخریــن بازمانده های 

کارخانه های ریسندگی پشم اصفهان اســت که در گستره حدود ۷۴ 
هزار مترمربع با زیربنایی در حدود ۵۴ هزار مترمربع در محور تاریخی 

چهارباغ بالای اصفهان واقع شده است.
این مجموعه که در سال ۸۱ به ثبت آثار ملی ایران رسید، در اختیار بانک 
ملی قرار داشت و از دوران دولت دهم به این سو تصمیم بر آن شد که 
مالکیت آن با رعایــت قوانین برای ایجاد مــوزه منطقه ای اصفهان به 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری منتقل شود؛ اما این اتفاق 
به دلیل آنچه »تعلق سرمایه مالی کارخانه ریسباف به سهامداران بانک 
ملی« خوانده  می شــد، معطل ماند تا اینکه در آذر پارسال برای نجات 

این کارخانه تاریخی، ریسباف به طور رسمی به اداره کل میراث فرهنگی 
اصفهان تحویل شــد و در ۲ اردیبهشت امســال برای عملیات احیا و 

بازسازی در اختیار شهرداری اصفهان قرار گرفت.
شهرســتان ورزنه در ۱۰۰ کیلومتــری و هرند در ۸۵ کیلومتری شــرق 

اصفهان قرار دارد. 
 اســتان اصفهان با بیــش از ۲۲ هزار اثــر تاریخی )۱9۴۰اثــر ملی و

 ۱۵ اثر ثبت جهانی( و افزون بر ۶۰۰ خانه تاریخی و جاذبه های مختلف 
طبیعی، فرهنگی، مذهبی و تفریحی در کانون توجه گردشگران داخلی 

و خارجی قرار دارد.

 با کاهش سفر خارجی ها و لغو پروازهای بین المللی به ایران

تبلیغات سفر به ایران متوقف شده است؟
به دنبال کاهش ســفر خارجی ها و لغو بســیاری از پروازهای ایرلاین های بین المللی در مسیر 
ایران، مدیرکل بازاریابی و توسعه گردشــگری خارجی از تغییر شــیوه های تبلیغاتی و ترویجی 
سفر و گردشگری ایران خبر داد و گفت: وضع پیش آمده از اراده دستگاه گردشگری خارج است. 
این مشــکلات را با چوب جادو نمی توان حل کرد؛ با وجود این، برنامه های تبلیغاتی گردشگری 
و ترویجی سفر به ایران متوقف نشده اســت و فعلًا روی بازاهای همســایه و منطقه ای و دیگر 

شیوه های تبلیغات گردشگری متمرکز شده ایم.
مسلم شجاعی در گفت وگو با »ایسنا« آمار ســفر به ایران را تا پایان ۶ ماه نخست امسال و پیش 
از وقایع اخیر، بیش از ۴ میلیون و ۱۶۸ هزار نفر اعلام کرد و گفت:  اگر اتفاق های ماه های اخیر رخ 
نداده بود قطعاً تعداد گردشگران و مسافران ورودی به ایران بیشتر از این تعداد می شد. متأسفانه 
با توجه به وقایع اخیر، برنامه بســیاری از مســافران انفرادی و گروه های گردشگری )تورها( به 
ایران لغو شده اســت. این موضوع هم برای دوره اوج تقاضای گردشــگر خارجی در بهار و هم در 

پاییز امسال مصداق دارد. 
او اضافه کرد: بیشترین ورود به کشور در ۶ ماه اخیر از کشورهای عراق، افغانستان، ترکیه، پاکستان 
و کشورهای حاشــیه خلیج فارس ثبت شده اســت. همچنین تا پیش از لغو پروازهای خارجی، 
در هفت ماه گذشته )از اسفند ۱۴۰۲ تا پایان شــهریورماه ۱۴۰۳( از مجموع ۲۸ کشوری که ایران 
یکطرفه با آنها لغو روادید کرده اســت، میانگین ۲۵ درصد رشد ســفر به ایران را شاهد بوده ایم. 
چنان که از ۲۸ کشور، ۱۶ کشور دارای رشد مستمر بوده اند از این جمله می توان به تونس، عربستان، 

کویت، امارات، بحرین، هندوستان، اندونزی، ازبکستان، بوسنی و صربستان اشاره کرد.
مدیر توسعه گردشــگری خارجی درباره استراتژی گردشــگری بین المللی ایران در وضع حاضر 
توضیح داد: اتفاقاتی که در منطقه و کشور رخ داده خارج از اراده و توان ما به عنوان دستگاه متولی 
گردشگری است و در کوتاه مدت نمی توان با چوب جادو این مشکل را حل کرد. هر زمان که از این 

مرحله گذر کردیم می توانیم برنامه های میان  و بلندمدت را جدی پیگیری کنیم.
او ادامه داد:  اداره کل توسعه گردشگری پیش از اتفاقات یکی دو ماه اخیر، برنامه های تبلیغاتی 
گسترده ای را در کشورهایی که ایران با آنها یکطرفه لغو روادید کرده است، آغاز کرده بود؛ قرار بود 
در کنار رودشــوها )Roadshow( که تا کنون در تعدادی از کشورهای آســیای جنوب شرقی و 
هندوستان برگزار شده است، تورهای اینفلوئنسر مارکتینگ از کشورهای هند، اردن و مصر نیز در 

ایران اجرا شود، که به خاطر وضعیت پیش آمده، فعلًا متوقف شده است.
شجاعی با این تأکید که برنامه های تبلیغات گردشگری ایران، موضوعاتی است که با گذر از شرایط 
فعلی قابل اجرا است، اظهار کرد: در وضع موجود برنامه های تبلیغی و ترویجی گردشگری ایران 
متوقف نشده است اما جنس و نوع اجرای آن متفاوت شده اســت که متناسب با آن اثرگذاری 

دارد.
مدیر توسعه گردشگری خارجی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی افزود: موضوع 
حاضر کاملًا امنیتی است و حتی سیاسی هم نیســت و با این شرایط، اقدامات میانجی گری که 
گاه پیشنهاد می شــود از جمله برگزاری جلسه با شــورای عالی امنیت ملی و یا دعوت از سفرای 
کشــورهایی که ایران را در فهرســت قرمز قرار داده اند فعلًا نمی تواند نتیجه بخش باشد تا از این 

مرحله باید گذر کنیم.
او بیان کرد: امیدواریم این دوران گذار، کوتاه و کوتاه تر باشــد؛ چراکه طولانی شدن آن به صنعت 

گردشگری کشور و بخش خصوصی آن صدمه های جبران ناپذیر خواهد زد. 
شجاعی در عین حال اظهار کرد: با وجود این شرایط، که اگر در هر کشور دیگری هم رخ دهد چنین 
استراتژی را در پیش می گیرد، تمرکز فعلًا روی بازارهای همسایه و منطقه ای است؛ جایی که کم تر 
تحت تأثیر این شرایط است. در واقع ما ساکن نمانده ایم، برای آبان ماه اجلاس کشورهای مجمع 

گفتگوی همکاری آسیا )ACD( را در یزد برگزار خواهیم کرد.

اخبار
سه شنبه  ۲۴ مهر ۱۴۰۳ / ۱۱ ربیع الثانی  ۱۴۴۶ / ۱۵ اکتبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۰۰

مفاد آراء
7/189 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر راي شــماره 140360302210002655 مــورخ 1403/05/30 هيات اول/ 
دوم موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند 
رســمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جنوب شــرق اصفهان تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي مجيد منشوری به شناسنامه شماره 622  کدملي 
1291087303 صادره  فرزند عباس در ششــدانگ يک قطعه زمين کشاورزی با 
کاربری کشاورزی به مســاحت 1351/87  متر مربع پلاک شماره 1124 فرعی از 
2248  اصلي واقع در اصفهان بخش 6  حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تائيد 
)انتقال عادي  مع الواســطه از طرف شايســته کاظمی نائينی  به موجب دفتر 60 

صفحه 109 املاک سابقه ثبت و سند دارد( محرز گرديده است.
 لذا به منظور اطلاع عمومي مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهي مي شود در 
صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند 
مي توانند از تاريخ انتشــار اولين  آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/24
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/09

م الف: 1806603  حميد رضا خســروي  رئيس ثبت اســناد و املاک جنوب 
شرق اصفهان

مفاد آراء
7/200 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر راي شــماره 140360302210003435 مــورخ 1403/07/11 هيات اول/ 
دوم موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند 
رســمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جنوب شــرق اصفهان تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي احمد بديعی به شناســنامه شماره 1063  کدملي 
1284084272 صادره اصفهان  فرزند غلامحسين در ششدانگ يک قطعه زمين 
کشاورزی با کاربری کشاورزی به مساحت 2555/01  متر مربع پلاک شماره 2194 
اصلي واقع در اصفهان بخش 6  حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تائيد )انتقال 
عادي و مع الواسطه از طرف رجبعلی فتحی که  به موجب سند انتقال شماره 16957 
مورخ 1350/11/23 دفتر 44 اصفهان در اجرای مقررات اصلاحات اراضی بعنوان 

مالک رسمی قسمتی از پلاک 2194 ميباشد( محرز گرديد ه است.
 لذا به منظور اطلاع عمومي مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهي مي شود در 
صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند 
مي توانند از تاريخ انتشــار اولين  آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/24
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/09

م الف: 1806820  حميد رضا خســروي  رئيس ثبت اســناد و املاک جنوب 
شرق اصفهان

مفاد آراء
7/201 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر راي شــماره 140360302210002646 مــورخ 1403/05/30 هيات اول/ 
دوم موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضي آقــاي عليرضا زارع به شناســنامه شــماره 17323  کدملي 
1282642545 صادره  فرزند اکبر در قســمتی از  ششــدانگ يکباب ســاختمان 
به مساحت 268/53  متر مربع پلاک شــماره 333 فرعی از 2248  اصلي واقع در 
اصفهان بخش شش  حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تائيد )مالکيت عليرضا 
زارع  )متقاضی( با جزء سهم 260 سهم مشــاع از 590 سهم مشاع از 2360 سهم 
ششدانگ در دفتر املاک 420 صفحه 338 و سند مالکيت شماره 196131 مسبوق 

به سابقه ثبت می باشد( محرز گرديد ه است.
 لذا به منظور اطلاع عمومي مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهي مي شــود 
در صورتي که اشخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته 
باشــند مي توانند از تاريخ انتشــار اولين  آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اين اداره تسليم و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواســت خود را به مراجــع قضايي تقديــم نمايند. بديهي اســت در صورت 
 انقضاي مدت مذکور و عدم وصــول اعتراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر 

خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/24
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/09

م الف: 1806736  حميد رضا خســروي  رئيس ثبت اســناد و املاک جنوب 
شرق اصفهان

مفاد آراء
7/202 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايي قانون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابــر آراء صادره هيئت موضــوع قانون تعييــن تکليف وضعيــت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رســمي مستقر در واحد ثبتي شهرســتان لنجان تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضي ذيل محرز گرديده اســت. لذا مشــخصات متقاضي 
واملاک مورد تقاضا به شــرح زير به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 
روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي لنجان آگهي 
ميشــود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي 
داشته باشند، مي توانند از تاريخ انتشــار اولين آگهي به مدت 2 ماه اعتراض خود را 
به اداره ثبت اسناد و املاک لنجان تســليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. بديهي 
اســت در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق مقررات سند 

مالکيت صادر خواهد شد. 
1- راي شماره 140360302015000526 مورخ 1403/06/20 خانم زهرا يوسفی 
ريزی فرزند يوسف  نسبت به شش دانگ يکباب خانه  به مساحت 99/84  متر مربع 
مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت اصفهان مع الواسطه 

خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/24                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/09
م الف: 1804869   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

مفاد آراء
7/203 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايي قانون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابــر آراء صادره هيئت موضــوع قانون تعييــن تکليف وضعيــت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رســمي مستقر در واحد ثبتي شهرســتان لنجان تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضي ذيل محرز گرديده اســت. لذا مشــخصات متقاضي 
واملاک مورد تقاضا به شــرح زير به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 
روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي لنجان آگهي 
ميشــود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي 
داشته باشند، مي توانند از تاريخ انتشــار اولين آگهي به مدت 2 ماه اعتراض خود را 
به اداره ثبت اسناد و املاک لنجان تســليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. بديهي 
اســت در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق مقررات سند 

مالکيت صادر خواهد شد. 
1- راي شــماره 140360302015000528 مــورخ 1403/06/20 آقای ناصر 
اکبری اشــيانی فرزند محمد نســبت به شــش دانگ يک قطعه زمين مزروعی 
کشــاورزی  به مســاحت 2258/01  متر مربع مفروز از پــلاک  53- اصلي واقع 
 در اشــيان بخش 9 ثبت اصفهان مع الواســطه خريداري شــده از مالک رسمی

 محمد اکبری اشيانی
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/24                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/09
م الف: 1805074   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

مفاد آراء
7/204 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايي قانون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابــر آراء صادره هيئت موضــوع قانون تعييــن تکليف وضعيــت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رســمي مستقر در واحد ثبتي شهرســتان لنجان تصرفات 
 مالکانــه و بلامعــارض متقاضــي ذيل محــرز گرديده اســت. لذا مشــخصات

 متقاضي واملاک مورد تقاضا به شــرح زير به منظور اطــلاع عموم در دو نوبت به 
فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شده توســط اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي 
 لنجان آگهي ميشــود در صورتي که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکيت
  متقاضي اعتراضي داشــته باشــند، مــي توانند از تاريــخ انتشــار اولين آگهي
 به مدت 2 مــاه اعتراض خــود را به اداره ثبت اســناد و املاک لنجان تســليم و 
پس از اخذ رســيد، ظرف مــدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض، دادخواســت 
خــود را به مرجــع قضايي تقديــم نماينــد. بديهي اســت در صــورت انقضاي 
 مــدت مذکور و عــدم وصــول اعتراض، طبــق مقررات ســند مالکيــت صادر 

خواهد شد. 
 1403 /06 /15 مــورخ   140360302015000521 شــماره  راي   -1
خانم منيــر هوشــيار جــوادی فرزنــد رضا  نســبت به شــش دانــگ يکباب 
 خانه  به مســاحت 254/95  متــر مربع مفــروز از پلاک  107- اصلــي واقع در 
 زرين شــهر بخش 9 ثبت اصفهان مع الواســطه خريداري شــده از مالک رسمی

 ابوالفتح قهرمان 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/24                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/09
م الف: 1805055   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

تحديد حدود اختصاصي
7/205 شــماره نامه : 140385602025009476-1403/07/19 چون تحديد 
حدود ششــدانگ يک قطعه زمين پلاک شــماره 12/4363 مجزی شده از 831  
 فرعي از اصلی مرقــوم واقع در بخش 14 ثبــت اصفهان که طبــق پرونده ثبتي 
به نام مريم جعفريان صديق فرزند باقر  در جريان ثبت اســت به علت عدم حضور 
متقاضي ثبت به  عمل نيامده اينک بنا به دســتور قســمت اخيراز ماده 15 قانون 
ثبت و بر طبق تقاضاي نامبرده تحديد حدود ملک مرقوم در روز ســه شنبه مورخ 
1403/08/22 ســاعت 9 در محل شــروع و به عمل خواهد آمد، لذا به موجب اين 
آگهي بــه کليه مالکيــن و مجاورين اخطار مــي گردد که در روز و ســاعت مقرر 
در محل حضور يابند. اعتراضــات مجاورين و صاحبان امــلاک مطابق ماده 20 
قانون ثبت از تاريخ تنظيم صــورت مجلس تحديدي تــا 30 روز پذيرفته خواهد 
شــد  و طبق تبصره 2 ماده واحده قانون تعيين تکليف پرونده هاي معترضي ثبت 
معترض ظرف يک ماه از تاريخ تســليم اعتــراض به اين اداره بايســتي با تقديم 
 دادخواست به مراجع ذيصلاح قضايي گواهي تقديم دادخواست را اخذ و به اين اداره 

تسليم نمايد. 
تاريخ انتشار: 1403/07/24 

م الف: 1806092
ابوالفضل شهرياري نائيني مدير واحد ثبتي حوزه ثبت ملک غرب اصفهان

ماده 149 قانون ثبت
7/206 شــماره نامه: 140385602024007584- 1403/07/21 نظر به اينکه 
آقايان فرزاد و فريد کوهيــان افضلی مالک به ترتيب 43/781 ســهم و 28/259 
سهم از 72 سهم ششدانگ پلاک ثبتی 5000/9535 مجزی شده از 5000/5722 
واقع در بخش 5 ثبت اصفهان تقاضای اصلاح حدود و مســاحت نموده اند و طبق 
مفاد ماده 149 قانون ثبت قيمت اضافه مساحت را طبق اولين سند انتقال 46864 
مورخ 1360/12/19 دفتــر 31 اصفهان به مبلغ 22046 ريال طی فيش شــماره 
0310328373877990 مورخ 1403/7/21 به صنــدوق ثبت توديع  نموده اند و 
شش دانگ پلاک ثبتی مرقوم طبق اولين ســند انتقال به پرويز شمس و پريدخت  
مير شمس منتقل شده است و مالکين فعلی اعلام نموده اند که به ايشان دسترسی 
ندارند لذا به نامبردگان اخطار می گردد تا وجــه توديعی را از صندوق ثبت دريافت 

دارد. 
م الف: 1806772 

مهدی شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان 

اعلام مفقودی اعلام مفقودی 

بــرگ ســبز  و ســند کمپانــی خــودروی ســواری 
 پیــکان مــدل 1379 به رنگ ســفید به شــماره پلاک
 ایران 53-125  ق 73 و شــماره موتور 11127948031 
و شماره شاســی 79454493  و شناسه ملی خودرو 
IRFC791V0A8454493 بــه نام آقای علی اصغر 
شــریف زاده مفقود گردیده و از درجه اعتبار ســاقط 

می باشد.

قائم مقام وزیر میراث فرهنگی:

تصویر ایران بدون اصفهان قابل تصور نیست



رئیس اورژانس پیش بیمارستان و مدیریت حوادث استان اصفهان می گوید با کمبود نیروی انسانی امدادرسانی و فضای فیزیکی در اصفهان مواجه هستیم

وقتیحادثهدیدگانچشمبهراهمیمانند
صحنه تصادفِ دلخراشی است؛ موتور یک سو و موتورسوار سوی دیگری پرت شده و خون از بینی اش فوران می کند؛ 
مردم دورش حلقه زده اند و انگشت های مضطرب شان تندتند روی شماره ۱۱۵ می لغزد؛ ده ها بار... اما خبری از 

آمبولانس نیست... موتورسوار نفس های آخرش را می کشد ...
به گزارش »تســنیم«، خدا کند گذرتان به آمبولانس و اورژانس و این دست مقولات بیمارستانی نیفتد! خدا کند 
عزیزی از عزیزانتان در خانه دچار سکته، افت یا افزایش فشار غیرعادی، حادثه غیرمترقبه یا هر بلای دیگری نشود 

که به حضور دکتر و اورژانس و آمبولانس در محل نیاز باشد!
اصلًا خدا کند هیچ بنی بشری در خیابان دچار حادثه و تصادف و ... نشود که روی آسفالت گرم خیابان با چشمانی 
تار و نفس هایی که به ســختی از ســینه بیرون می ریزد، بین همهمه جمعیتی از آدم های غریب، گوش به زنگ 
شنیدن آژیر آمبولانس باشد و هرچه بیشتر برای شــنیدن تلاش می کند، امیدِ کمتری به نجات در جسم و جان 

بی رمقش می یابد. 
اصلًا بیایید از یک زاویه دیگر به ماجرا نگاه کنیم؛ مادر هستید و کودکی در خانه دارید که در یک لحظه غفلت سرش 
به تیزی دیوار یا میزی اصابت می کند و جلوی چشمان شما خون از گوشه پیشانی روی سر و صورتش می پاشد 
و فرش کرم رنگ تان در کسری از ثانیه سرخ می شود. شما مادر هستید و تماشای این صحنه دلخراش آنچنان 
اضطرابی به جانتان می اندازد که اگر کسی در آن لحظه در کنار شما نباشد، حتی شماره اورژانس را هم نمی توانید به 
درستی بگیرید... شما مادر هستید و با پریشانی پشت سر هم دستمال روی پیشانی دلبندِ گریان خود می گذارید 
و با اضطرابی که به سقف می رسد، مرتب می پرسید پس چه شد؟ آمبولانس نیامد؟ همراهان هم مرتب تماس 
می گیرند و از آنسوی خط می شنوند که:»آمبولانس راه افتاده است؛ آمبولانس توی ترافیک است؛ آمبولانس ۱۵ 
دقیقه دیگر می رسد؛ آمبولانس ...« و آمبولانس یک ساعت بعد می رسد؛ وقتی که باید مادر و فرزند را باهم برای 
بستری کردن به بیمارستان برساند. این حکایت اورژانس های ما تقریباً در بیشتر شهرهای کشور است؛ حکایت 

تأخیر در زمان پاسخگویی و به عبارتی حضور به موقع آمبولانس و عوامل اورژانس در صحنه حادثه. 
ناگفته نماند که صنعت پزشکی ایران پس از پیروزی انقلاب اسلامی توسعه و جهش چشم گیری داشته، با این 
حال همچنان زمان حضور نیروهای اورژانس در صحنه حوادث با سطح استاندارد فاصله زیادی دارد؛ فاصله ای 
که گاه متأسفانه به فوت بیماری منجر می شود که اگر با تأخیر امدادرسانی مواجه نشده بود، شاید همچنان بین 

عزیزانش نفس می کشید و حیاتش دراز بود. 
اورژانس پیش بیمارستانی خط مقدم درمان بیماران در زمان تصادفات، یا حوادثی چون سکته های قبلی و مغزی، 
مسمومیت های شدید؛ آسیب های در منزل و ... است و به نوعی محل تلاقی بخش درمانی با جامعه؛ حضور به 
موقع در صحنه و مراقبت سریع، کارآمد و اثربخش، زندگی بسیاری از انسان ها را نجات می دهد و از شدت، طول 

بیماری و عوارض ثانوی مصدومیت می کاهد.
طبق اســتاندارد جهانی زمان پاســخگویی مأموریت های شــهری اورژانس در شــهرهای کوچک 8 دقیقه، در 

مأموریت های بین جاده ای ۱۱ دقیقه و در شهرهای بزرگ و کلان شهرها بین ۱0 الی ۱2 دقیقه است. 
در کشور ما اما بنا به دلائل بسیاری زمان پاسخگویی اورژانس با سطح استاندارد فاصله زیادی دارد و حتی گاهی 
به بیش از یک ساعت نیز می رسد. متأسفانه این شرایطِ نگران کننده در شهر اصفهان نسبت به بسیاری از مناطق 

کشور محسوس تر است و نارضایتی بسیاری از شهروندان اصفهانی را در پی داشته است.

وقتی که آمبولانس یک ساعت و نیم بعد رسید
یکی از شهروندان اصفهانی با یادآوری تجربه شخصی خود درباره دیر اعزام شدن آمبولانس ها به محل تصادف 

به »تسنیم« گفت: حدود چند هفته پیش حوالی ساعت ۱8 در بلوار شفق تصادف کردم، همان زمان با اورژانس 
تماس گرفتم که آمبولانس به محل تصادف بفرستند، اما متأسفانه تا ساعت ۱9:30 آمبولانسی به محل اعزام نشد.

وی افزود: در زمان تصادف مردم اطرافم جمع شــده بودند و آنها و پلیس هم درمجموع بیش از ۱0 بار با اورژانس 
تماس گرفتند، اما خبری از آمبولانس نبود و درنهایت هم خیلی دیر به محل رسید، این در حالی بود که بر اثر تصادف 

پاهایم از سه ناحیه شکسته بود، از ناحیه بینی و پا خون ریزی داشتم و حال بسیار بدی داشتم.
یکی دیگر از شهروندان اصفهانی نیز تجربه خود را اینگونه با خبرنگار »تســنیم« در میان گذاشت: پسرم روز ۱8 
شهریور در انتهای بلوار شفق خیابان شهید عباسپور تصادف کرد و پلیس راهور و مأموران کلانتری امیر حمزه هم در 
محل تصادف حاضر شدند. پس از تصادف هم مردم و هم مأموران با اورژانس به طور مرتب تماس می گرفتند، 
اما متأسفانه عوامل اورژانس یک ساعت و نیم پس از تصادف در محل حادثه حاضر شدند. این در شرایطی بود که 

حال پسرم اصلًا خوب نبود و پاهایش از چند نقطه دچار شکستگی و خون ریزی شده بود.

همه دلایل ضعف عملکرد اورژانس اصفهان
طبق گفته های مسئولان اورژانس پیش بیمارستانی متأسفانه کشور ما با کمبود و استهلاک ناوگان آمبولانس مواجه 
است و از سویی تعداد پایگاه های اورژانس کشور هم نسبت به آمایش جمعیتی کم است؛ علاوه بر موارد فوق باید 
کمبود نیروی انسانی متخصص را هم به مشکلات اضافه کرد که مجموع این عوامل باعث شده تا اورژانس گاهی 
از میانگین زمان بندی عقب بیفتد و همین مأموریت ها را دچار اشکال و اختلال کند و حتی گاهی به درگیری میان 

مردم و عوامل اورژانس منجر شده است. 
محســن زمانی، رئیس اورژانس پیش بیمارستان و مدیریت حوادث اســتان اصفهان با تأیید عوامل دخیل در 
ضعف عملکرد امدادرسانی به موقع به» تسنیم« گفت: ما برای امدادرسانی چند زیرساخت داریم که شامل نیروی 
انسانی، پایگاه امدادرسانی و آمبولانس می شود. وی با بیان اینکه متأسفانه در حال حاضر با کمبود نیروی انسانی 
امدادرســانی در اصفهان مواجه هســتیم، افزود: در بحث پایگاه و فضای فیزیکی نیز کمبود داریم و حداقل 40 
 پایگاه از برنامه توسعه کشور عقب هستیم؛ وضعیت آمبولانس ها نیز تنها مختص اصفهان نیست و همه عزیزان 
در سطح کشــور از این موضوع اطلاع دارند و به مناسبت هفته اورژانس گزارش کاملی از وضعیت آمبولانس های 

کشور را اعلام کردیم. 
زمانی با بیان اینکه اگر قرار است که در زمان بندی مشخصی در صحنه حاضر باشیم، باید زیرساخت ها را به همان 
نسبت توسعه دهیم، گفت: ما در حال حاضر با کمبود حداقل ۵۵0 نفر کارشناس فوریت های پزشکی مواجه هستیم 
و متأسفانه افراد علاقه مند به تحصیل در این رشته به شدت کاهش یافته و نسل جوان به دلیل سختی کار از یک 

سو و حقوق نامناسب از سوی دیگر، هیچ رغبتی به تحصیل و کار کردن در این حوزه ندارند. 
رئیس اورژانس پیش بیمارستان و مدیریت حوادث استان اصفهان اضافه کرد: هر کدام از نیروهای انسانی ما به 
طور معمول روزانه بین ۱2 تا ۱4 مأموریت انجام می دهند و این مأموریت ها به اندازه ای سخت است که متأسفانه 
هم از نظر روحی و هم جسمی دچار آسیب می شوند، به همین دلیل افراد کمی تمایل دارند در این عرصه فعالیت 
کنند و این تمایل به ویژه در سال های اخیر به شدت کاهش یافته است. زمانی به کمبود پایگاه های اورژانس هم 
اشاره و تصریح کرد: اگر می خواهیم آمبولانس ها طبق زمان بندی درست اعزام شوند، باید از نظر آمایش جمعیتی 
و سرزمینی در دسترس ترین حالت باشیم؛ طبق تعریف برنامه توسعه کشوری استان اصفهان با کمبود 40 پایگاه 

اورژانس مواجه است و باید این پایگاه ها احداث شود. 
رئیس اورژانس پیش بیمارستان و مدیریت حوادث استان اصفهان ادامه داد: بیش از ۵0 درصد آمبولانس های 

استان اصفهان بالای ۱0 سال عمر دارند و از سویی هزینه راه اندازی و نگهداشت آمبولانس ها بسیار سرسام آور است 
و روزانه راهبری برخی از پایگاه های اورژانس را دچار اختلال می کند.

سهم ترافیک، فرهنگ سازی و ...
البته کمبود زیرساخت ها تنها دلیل تأخیر در زمان حضور نیروهای امدادرسان در محل حادثه نیست و عواملی 
چون ترافیک و نبود فرهنگ  مناسب در مواجهه خودروها با موقعیت های اورژانسی نیز به مشکلات فوق اضافه 
می کند؛ عواملی که رئیس اورژانس پیش بیمارســتان و مدیریت حوادث استان اصفهان با اشاره به آنها گفت: 
درخواست کنندگان فوریت های پزشکی به دو بخش امداد جاده ای و امدادخواه در منزل تقسیم می شوند؛ در 
امدادهای جاده ای حتی اگر کنار اتوبان هم پایگاه داشته باشیم، به دلیل آنکه فرهنگ امدادرسانی در کشور به 
درستی پیاده نمی شود و به دلیل ازدحام ماشــین ها نمی توانیم به موقع برسیم؛ ضمن اینکه همه افراد حاضر 
در محل حادثه با شماره های مختلفی با اورژانس تماس می گیرند و طبیعی است که اپراتور پاسخگو هم دیگر 

نمی تواند با گزارش دهنده تماس برقرار کند. 
زمانی افزود: البته ما با همکاری صداوسیما برنامه ای را تهیه کرده ایم که فرهنگ امدادرسانی را برای مردم نهادینه 
کنیم تا دستِ کم این عامل تأخیر در زمان امدادرسانی که به راحتی قابل رفع شدن است، برطرف شود. وی ادامه 
داد: در عین حال نباید این مهم را نادیده گرفت که رسیدگی نیروهای اورژانس و فوریت های پزشکی به بیماران 

هم زیرمجموعه اقدامات و زمان کادر درمان به شمار می آید، اما فقط تأخیرهای آنها دیده می شود. 
رئیس اورژانس پیش بیمارستانی و مدیریت حوادث اســتان اصفهان با تأکید دوباره بر اینکه اگر قرار است که 
اورژانس ها طبق زمان بندی مشخص در محل حادثه حاضر شوند، باید امکانات مورد نیاز در دسترس شان باشد، 

گفت: کمبود امکانات ما را بیشتر از مردم آزار می دهد چون ما را در مقابل بیماران شرمنده می کند.

فعلًا فقط مجوز ورود خودروهای امدادی را دریافت کرده ایم
رئیس اورژانس پیش بیمارستان و مدیریت حوادث استان اصفهان درباره اقدامات انجام شده برای حل کمبود 
امکانات فوریت های پزشکی گفت: امسال مجوز ورود ۱۵00دستگاه خودروی امدادرسان را دریافت کرده ایم، اما 
این موضوع در برنامه بودجه کشوری دیده نشد و به استان واگذار شد و با توجه به تغییر دولت عملیاتی شدن آن 
زمان برد. اگر بودجه استانی تأمین شود و صنایع در راستای مسئولیت اجتماعی که دارند به علوم پزشکی کمک 

کنند، می توان ظرف یک سال و نیم ۵0 درصد این ناوگان را وارد کرد.

بخش خصوصی ورود نمی کند، چون برایش صرفه اقتصادی ندارد
زمانی در پاســخ به این که آیا بخش خصوصی امکان ورود به این حوزه را دارد یــا خیر، گفت: تمام خدمات ما 
رایگان است و بخش خصوصی هیچ وقت وارد این حوزه نخواهد شد؛ البته می توانیم آمبولانس ها را به بخش 
خصوصی واگذار کنیم و مجوز آن را هم داریم، اما بخش خصوصی اســتقبال چندانی نکرده، چون منافع مالی 
آنها را تأمین نمی کند؛ تعداد آمبولانس ها و نوع خدمات ما محدود است و باید بیشتر شرکت های خصولتی وارد 

شوند تا بتوانند کمک کنند. 
رئیس اورژانس پیش بیمارســتان و مدیریت حوادث اســتان اصفهان تأکید کرد: مــا خودمان هم می دانیم 
امکاناتی که ارائه می دهیم، درخور مردم نیست و بابت آن عذرخواهی می کنیم، اما از سوی دیگر منابع ما نیز به 

شدت محدود است و تمام استان باید پای کار بیایند تا مشکل را حل کنیم.

جامعه
سه شنبه  ۲۴ مهر ۱۴۰۳ / ۱۱ ربیع الثانی  ۱۴۴۶ / ۱۵ اکتبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۰۰

مســئول واحد فراهم آوری اعضای پیوندی مرکز 
آموزشــی درمانی الزهرا)س( اصفهان از افزایش 
38 درصدی شــاخص اهدای عضــو از افراد دچار 
مرگ مغزی در این استان در نیمه نخست امسال 
در مقایسه با مدت مشابه پارســال خبر داد. مریم 
خلیفه سلطانی در گفت و گو با »ایرنا« افزود: 29 فرد 
دچار مرگ مغزی در استان اصفهان در نیمه نخست 
امســال با اخذ رضایت از خانواده به مرحله اهدای 

عضو رســیدند که ۷۱ عضو از آنها به بیماران نیازمند 
پیوند، زندگی دوباره بخشــید. وی اعضای پیوندی 
از افراد دچار مرگ مغزی در مدت مذکور را شــامل 
یک قلب، 44 کلیــه و 2۶ کبد اعــلام و اضافه کرد: 
کاهش شــیوع کرونا، فرهنگسازی و آموزش های 
صورت گرفته در افزایش شاخص اهدای عضو تأثیر 
داشته است. خلیفه ســلطانی خاطرنشان کرد: ۱0 
فرد دچار مرگ مغزی در شش ماه نخست امسال 
نیز داشــتیم که از خانواده آنها رضایت اخذ شد اما 
به دلایل مختلفی موفق به اهدا و پیوند عضو از آنها 
نشــدیم. وی با بیان اینکه عمل جراحی پیوند کبد 
پس از وقفه پنج ساله در اصفهان از مرداد امسال در 

بیمارستان الزهرا)س( از سر گرفته شد، اضافه کرد: 
هفت عمل جراحی پیوند کبد در مرداد و شهریور در 
این بیمارستان انجام شد. مسئول واحد فراهم آوری 
اعضای پیوندی مرکز آموزشی درمانی الزهرا)س( 
اصفهان گفت: افراد دچار مــرگ مغزی که اهدای 
عضو از آنها در نیمه نخست امسال صورت گرفت از 

گروه های سنی مختلف بودند. 
 خلیفه ســلطانی ادامــه داد: کم ســن ترین آنهــا 
کودک هفت ســاله ای بود که به دلیل مسمومیت 
دچار مرگ مغزی شده بود. وی تصریح کرد: عمده 
دلیل مرگ مغزی کودکانی کــه از آنها اهدای عضو 

صورت گرفته، تصادف رانندگی بوده است.

در نیمه نخست سال جاری محقق شد؛

افزایش ۳۸ درصدی شاخص اهدای عضو در اصفهان

تحصیل در خارج 
به معنای فرار از 
سربازی نیست

رئیس نظام وظیفه عمومی فراجا 
گفت: مشمولان خدمت سربازی، 
چه در داخــل و چــه در خارج از 
کشور تحصیل کنند، پس از پایان 
تحصیلات باید به سربازی بروند.

نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی: 

7 سال برای رسیدن به نرخ باروری مطلوب فرصت داریم
نماینده مردم اصفهان و رئیس کمیسیون مشــترک جوانی جمعیت و حمایت از خانواده مجلس 
گفت: فقط هفت سال برای رسیدن به نرخ باروری مطلوب در کشور فرصت داریم و اگر برنامه های 

فرزندآوری اجرا نشود در سال ۱420 با انفجار جمعیت سالمند و پیر مواجه خواهیم شد.
امیرحسین بانکی پورفرد در گفت و گو با »ایرنا« افزود: یکی از توصیه های کلیدی رهبر معظم انقلاب 

به اعضای هیئت دولت چهاردهم نیز مسئله پنجره جمعیتی کشور بود.
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی گفت: مهلت پیش بینی شده برای اجرای قانون 
جوانی جمعیت هفت سال بود که سه سال آن سپری شده است ؛بنابراین، متولیان و نهادهای مرتبط 

باید همه توان و امکانات خود را در این زمینه به میدان بیاورند.
وی با بیان اینکه با اجرای قانون جوانی جمعیت، تغییرات منحنی های جمعیت کشور در زمان حاضر 
روند افزایشی پیدا کرده است، افزود: این تغییرات امیدبخش در حالی اتفاق افتاده است که بیش از 
سه دهه، همه ریل گذاری ها به سمت کنترل جمعیت بود و از طرفی با موانع پیچیده از جمله مسائل 

اقتصادی و باورهای نهادینه شده فرهنگی مواجه بودیم.
رئیس کمیسیون مشترک جوانی جمعیت و حمایت از خانواده مجلس گفت: در همه جای دنیا، این 

تغییرات جمعیتی که به نوعی تغییر رفتار مردم تلقی می شود کاری بسیار دشوار و پیچیده است.
بانکی پور افزود: همزمان با اجرای قانون جوانی جمعیت طی 2 سال گذشته یک سوم از آمار مادران 
2۵ تا 40 سال )4۵0 هزار نفر( به دنبال سیاست های تنظیم خانواده کم شده بود و این مادران دیگر 
امکان باروری نداشتند؛ یعنی آثار سیاست های کنترل جمعیت در ســال های پیش اینجا خود را 

نشان داده بود.
نماینده مجلس افزود: همچنین از هفت ســال پیش تاکنون موالید از یک میلیون و ۵80 هزار به 
یک میلیون و 40 هزار کاهش یافته یعنی ۵40 هزار تولد در یک ســال اخیر از مجموع موالید کسر 

شده است.
بانکی پور اظهار کرد: با توجه به اینکه در هفت سال اخیر سیاست خاصی در حوزه جمعیت نداشتیم 

می توان گفت این ریزش موالید به دلیل کم شدن تعداد مادران است.
نماینده مجلس با بیان اینکه با اجرای قانون جوانی جمعیت از افت بیشتر نرخ باروری که طی هفت 
سال گذشته 20 درصد کاهش داشت جلوگیری شد، افزود: نرخ باروری اکنون در ۱۵ استان کشور 

افزایش یافته اما رتبه استان اصفهان در این زمینه همچنان پایین است.
بانکی پور گفت: در نتیجه اقدامات انجام شــده به طور طبیعی باید ســیر صعود جمعیت با شتاب 
بیشتری ادامه پیدا می کرد اما می توان گفت در حقیقت اکنون جلوی سقوط آن گرفته شده و کمک 

به حفظ این روند ضروری است.
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی افزود: با وجود مسائلی در برخی اداره ها از جمله 
بانک ها و راه و شهرســازی برای اجرای تعدادی از بندهای قانون جوانی جمعیت، نیمی از آن اجرا 

شده که به معنی مطلوب بودن همه فرایندهای آن نیست.
رئیس کمیسیون مشترک جوانی جمعیت و حمایت از خانواده مجلس افزود: با اجرای قانون جوانی 
جمعیت خانواده ها از تک فرزندی وارد مرحله چند فرزندی شدند و در این مدت تولد فرزند سوم 
9 درصد، فرزند چهارم 28 درصد و فرزند پنجم ۵۱ درصد افزایش یافت که این موضوع نمود تغییر 

رویکرد و نگرش جامعه به فرزندآوری با وجود همه دشواری های آن است.
بانکی پور با بیان اینکه در شرایط بحران شناخت میانبُرهای قانون جوانی جمعیت ضروری است، 
افزود: به عنوان مثال اگر بتوانیم مسئله سقط جنین در کشور را به طور ملموس و با جدیت کنترل 

کنیم بخش مهمی از چشم اندازهای این قانون را محقق کرده ایم.
رئیس کمیسیون مشترک جوانی جمعیت و حمایت از خانواده مجلس افزود: آمار سقط جنین در 
کشور نگران کننده است و بخش مهمی از اهداف جوانی جمعیت به دلیل نبود برنامه ریزی و اقدام 

مؤثر برای کنترل این مسئله با تهدید رو به رو است.

عکس خبر

خبر روزبا مسئولان

وزیر آموزش و پرورش:

طرح ویژه دولت درخصوص 
مدارس کانکسی و سنگی

وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه حدود ۱۷00 
مدرسه کانکسی در کشور داریم، گفت: میانگین 

معدل دانش آموزان مطلوب نیست.
علیرضا کاظمی با بیان اینکه در آســتانه گذار 
دولت و شکل گیری دولت چهاردهم، با بزرگ 
ترین پروژه آموزش و پــرورش )پروژه مهر( 
مواجه شدیم، اظهار کرد: شروع سال تحصیلی 
و آغاز حرکت آموزش و پرورش با مهر شــروع 
می شــود که یکــی از ســخت ترین کارهای 
مدیریتی آموزش و پرورش اســت که حداقل 
باید یک سال تلاش کنیم تا بیش از ۱۵ پروژه در 
اول مهر به نتیجه برسد و سال تحصیلی شروع 
شود. وی با بیان اینکه به محض اینکه دولت 
شکل گرفت و به عنوان وزیر به مجلس معرفی 
شدیم، بازگشایی مدارس را جزو اولویت های 
کوتاه مدت قرار دادیم، افزود: در شرایطی به آغاز 
سال تحصیلی نزدیک می شدیم که حدود ۱۷۶ 
هزار معلم کم داشتیم که با تلاش همکاران در 
سراسر کشور و همتی که خود معلمان برای حل 
مسائل داشتند، کلاس ها را با عناوین مختلف پر 
و سال تحصیلی را با کمترین دغدغه و کمترین 
مشــکل در حوزه های اصلی آغاز کردیم. وزیر 
آموزش و پرورش با بیان اینکه از ۱۵ شــهریور 
سال جاری چاپ کتاب های درسی مهر ۱404 
را آغاز کرده ایم و اکنــون بخش اعظمی از این 
کتاب ها در حــال چاپ اســت، تصریح کرد: 
بازگشایی مدارس، سخت ترین پروژه در نظام 
تعلیم و تربیت است. وی افزود: ۱۵۶ میلیون 
جلد کتاب در 9۶۵ عنوان کتاب درسی باید تولید 
و چاپ کنیم، یک حجم با وسعت که علاوه بر 
تولید، باید ثبت نام هم انجام شود و باید در یک 
شبکه بزرگی تا روستاهای دوردست توزیع شود 
که این کار بسیار سنگینی است، این اقدام در 
سازمان پژوهش به بهترین شکل انجام شد 
و اگر معدود دانش آموزی به دلیل جابه جایی 
و نقل و انتقالی که داشتند کتاب به دستشان 
نرسیده اســت، باز هم در خدمت آنها هستیم 
و به صورت تک جلــدی و دوره ای، زمینه برای 
اینکه کتاب در اختیار آنها قرار گیرد، وجود دارد.

مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان گفت: شناسایی و جذب بازماندگان از تحصیل یکی از اولویت ها و اقدامات مهم در دستگاه تعلیم و تربیت استان در آغاز 
سال تحصیلی است. به گزارش »ایرنا« از روابط عمومی اداره کل آموزش و پرورش، محمدرضا ابراهیمی اظهار کرد: با برنامه های ویژه برای شناسایی بازماندگان 
از تحصیل، تلاش بر این است که هیچ دانش آموزی به دلیل مشکلات مختلف از تحصیل بازنماند. وی با تأکید بر اهمیت سوادآموزی و تحصیل برای همه گفت: 
باید با همت تمامی دغدغه مندان انقلاب اسلامی، زمینه های تحصیل و سوادآموزی برای عموم دانش آموزان فراهم شود تا هیچ کس در این مسیر از قافله علم 
آموزی عقب نماند. مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان خاطرنشان کرد: شورای آموزش و پرورش استان در ارتقای کمی و کیفی تعلیم و تربیت نقش پر 
رنگی ایفا کرده است و با همت تمامی اعضای شورای آموزش وپرورش، موفق شده ایم تا چالش های موجود در حوزه تعلیم و تربیت را به حداقل برسانیم و کیفیت 
آموزش وپرورش را ارتقا دهیم. ابراهیمی با بیان اینکه یکی از مهم ترین چالش ها، جذب نیروی انسانی در آموزش و پرورش است، گفت: با تلاش های صورت 
گرفته، امروز در استان هیچ کمبودی در زمینه نیروی انســانی وجود ندارد و برنامه ریزی های لازم برای توزیع متوازن نیروها انجام شده است. وی همچنین به 
چالش فضاهای آموزشی اشاره کرد و گفت: با همکاری خیرین و حمایت های دولت، در حال بهبود وضعیت فضاهای آموزشی هستیم و امید است که این روند 

ادامه یابد تا دانش آموزان در بهترین شرایط ممکن تحصیل کنند. 

شناسایی بازماندگان از تحصیل؛ اولویت آموزش و پرورش اصفهان



با توجه به عدم برگزاری جام باشــگاه های فوتســال آســیا در ۵ سال اخیر، 
همچنان رئیس کمیته فوتسال و فوتبال ساحلی آسیا نسبت به برگزاری این 
مسابقات به باشــگاه  گیتی پسند اصفهان پیشــنهاد میزبانی و برگزاری این 

مسابقات را داده است.
به گزارش »فارس«، حدود ۵ ســال است بعد از شــیوع کرونا و از سال 2019 
مسابقات جام باشگاه های آسیا تعطیل شده است. سال گذشته خبری مبنی 
بر برگزاری رقابت های فوتسال جام باشگاه های آسیا به صورت دوسال یکبار 
منتشر شد و شنیده شــد که مهدی تاج رئیس ایرانی کمیته فوتسال آسیا در 
جلسه کمیته برگزاری مسابقات AFC فاصله زمانی ۴ساله این رقابت ها را از 
اعضا پیشنهاد کرده است. در این جلسه تصمیم گرفته شده جام باشگاه های 
آسیا یا انجام نخواهد شد یا با مباحث صورت گرفته حداقل با سبک و سیاق 

قبل نخواهد بود و هزینه آن با تیم های شرکت کننده تأمین خواهد شد.
 AFC عباس ترابیان، رئیس سابق کمیته فوتسال کشورمان در رابطه با تصمیم
اظهار کرد: فکر می کنم دوستان در این جلسه خواب بودند و خبر نداشتند که 
بخش اداری کنفدراسیون فوتبال آسیا، چه چیزی به آنها تحمیل کرده است. 
در اطلاعیه AFC آمده که جام باشــگاه های آسیا تعطیل می شود و تیم ها در 
هر منطقه )زون های مرکزی، جنوبی، غربی، شــرقی و آسه آن( با هم رقابت 
می کنند که این تصمیم را می توان فاجعه ای برای فوتسال آسیا به خصوص 

ایران که پرچمدار این رشته است دانست.
احســان اصولی، رئیس کمیتــه فوتســال در واکنش به اظهــارات عباس 
ترابیان درباره غیرمتمرکز شــدن جام باشگاه های فوتســال آسیا اظهار کرد: 
ترابیان از روی بی اطلاعی یا غرض ورزی حرفی زده اســت مــن به همراه با 
تیم ملی فوتسال در کویت حضور داشــتم. قرار شد جام باشگاه های آسیا در 
منطقه بندی های فعلی )زون های مرکزی، جنوبی، غربی، شرقی و آسه آن( 
برگزار شود و ســپس برندگان هر منطقه، در سطح قاره آســیا با هم مسابقه 

بدهند. یعنی می توانیم بگوییم که این رقابت ها دومرحله ای شده است.

اوایل امسال در بازی های آسیایی تایلند جلسه ای در بانکوک برگزار می شود و 
در این جسله مجدداً خبری از برگزاری جام باشگاه ها نمی شود. باشگاه گیتی 
پسند اصفهان نســبت به تصمیم AFC اعتراض خود را به فدراسیون فوتبال 
ارسال می کند در صورت برگزار نشــدن مسابقات جام باشگاه ها از لیگ ایران 
انصراف می دهند.  بعد از بیانیه انصراف باشــگاه گیتی پســند رئیس کمیته 
فوتسال از طرف ریاست فوتسال و فوتبال ســاحلی آسیا در تماس تلفنی به 
این باشگاه اعلام می کند که مســابقات جام باشگاه ها برگزار می شود و شما 

می توانید درخواست میزبانی هم بدهید.
محمد حسین عراقی زاده، عضو هیئت مدیره باشگاه گیتی پسند اصفهان در 
گفت گو با »فارس« در مورد عدم برگزاری جام باشگاه های آسیا گفت: طبق 
اعلام مسئولین فدراسیون فوتبال در اوایل سال گذشته در بازی های آسیایی 
تایلند قرار بود در جلسه AFC در مورد برگزاری جام باشگاه ها تصمیم گیری 
شــود. بعد از جلســه AFC در تایلند خبری مبنی بر برگزاری جام باشگاه ها 
منتشر نشد و با توجه به همین موضوع جلسه هیئت مدیره تشکیل شد و مقرر 
گردید که اگر جام باشگاه ها برگزار نشــود دیگر انگیزه ای برای تیم داری در 
فوتسال وجود نداشته و دیگر فرقی هم بین تیم قهرمان و یا تیم دهم جدول 
وجود ندارد. عضو هیئت مدیره باشگاه گیتی پسند گفت: بعد از اعلام انصراف 
در لیگ برتر از سوی باشگاه، آقایان بلافاصله تماس گرفتند و قول برگزاری جام 
باشگاه ها را به ما دادند و گفتند در سال 1۴03 جام باشگاه ها برگزار می شود و 
شما نگران نباشید و حتی به باشگاه پیشــنهاد دادند که در صورت درخواست 
میزبانی آن را رســماً اعلام نمایید که این باشگاه، هماهنگی مراجع ذیربط در 
استان را جهت میزبانی به عمل آورد و درخواســت خود را رسماً به فدراسیون 
فوتبال اعلام کردیم که تا به امروز پاسخی دریافت نکردیم. تا زمانی که فوتسال 
جام باشگاه ها تعطیل باشد شاهد عقب ماندگی و بی انگیزگی فوتسال ملی در 
این قاره هستیم یکی از علل حذف نمایندگان قاره آسیا از جام جهانی همین 

بی توجهی ها به فوتسال در آسیا و تعطیلی جام باشگاه ها آسیاست.

وعده های پوشالی برای برگزاری جام باشگاه های فوتسال آسیا

مسی اسطوره مسینیو
مسینیو، وینگر جوان چلسی که فصل آینده به این تیم اضافه خواهد شد، لیونل مسی را به عنوان 
اسطوره خود معرفی کرد. به گزارش »ورزش سه«، استوائو ویلیان ملقب به مسینیو، وینگر برزیلی 
و 1۷ ساله پالمیراس برزیل است که از تابستان 202۵ به تیم چلسی اضافه خواهد شد. بازیکنی 
که به عنوان یکی از پدیده های دنیای فوتبال از او یاد می شود و تا اینجای سری A برزیل نیز موفق 
به ثبت 9 گل در 23 بازی برای پالمیراس شده است. او که برای اولین بار به تیم ملی برزیل دعوت 
شده است، در گفت وگو با روزنامه گاردین فرانسه، از دلایل پیوســتن به چلسی با وجود داشتن 
پیشنهاد از تیم های مطرح دیگری همچون بارسلونا پرده برداشت و گفت: »باید اعتراف کنم که از 
کودکی طرفدار بارسلونا بودم اما درخصوص انتخاب چلسی، تصمیمی کاملًا منطقی گرفتم چرا که 
در این تیم فرصت بیشتری برای بازیکنان جوان مهیا است تا درخشش خود را نشان دهند. حضور 
در شــهر لندن، بازی در لیگ برتر انگلیس و فرصت زیادی که در چلسی به جوانان داده می شود، 
سه دلیل اصلی من برای انتخاب چلسی بود. مطمئنم انتخاب درستی داشتم.« مسینیو افزود: 
»با احترام به نیمار که هموطن من اســت و همچنین کریســتیانو رونالدو که علاقه بسیار زیادی 
به آنها دارم اما اسطوره دوران فوتبال من کسی نیســت جز لیونل مسی آن  هم به خاطر چیز های 
زیادی که به فوتبال و هوادارانش در این سال ها داده است. سبک بازی مسی در زمین و همچنین 
شخصیت خوب او بیرون از مستطیل ســبز، او را تبدیل به بازیکنی کرده که باید به عنوان الگوی 
ورزشــی به آن نگاه و از او کپی بردای کنم. وجه تشــابه جذاب میان من و مسی نیز این است که 

هردو چپ دست و چپ پا هستیم.«

گواردیولا: مسی بهترین بازیکن تاریخ است
سرمربی منچستر سیتی عنوان کرد که »مسی بالاتر از مارادونا و پله، بهترین بازیکن تاریخ فوتبال 
است«. به گزارش »فارس«، مسی بهترین بازیکن تاریخ فوتبال است. این جمله را پپ گواردیولا 
در مصاحبه با برنامه تلویزیونی ایتالیایی »Che Tempo Che Fa« به معنای »هوا چطوره؟« 
اظهار کرد. سرمربی اسپانیایی که در زمان هدایت بارسلونا توانست با لیونل مسی به دو قهرمانی در 
لیگ قهرمانان اروپا دست یابد، گفت: شاید این حرف من باعث بی احترامی به پله یا دیگو مارادونا 
باشد ولی من نمی توانم کسی را تصور کنم که به مانند مسی ثبات داشته باشد. وی ادامه داد: من 
دیدم که آن پسر هر روز تمرین و هر سه روز یک بار به طرز باورنکردنی در زمین بازی می کند. وقتی 
او را از نزدیک می بینید، متوجه می شوید که او واقعاً کیست. گواردیولا تأکید کرد: مسی منحصر به 
فرد است. ما خوش شانس هستیم که می توانیم او را تحسین کنیم. لئو یک زیبایی محض است.

دِست: بعد از رفتن مسی همه چیز عوض شد
بازیکن آمریکایی ســابق بارســلونا به انتقاد از ژاوی هرناندز پرداخت و مدعی شــد که سرمربی 
پیشین آبی اناری ها به او دروغ گفته است. به گزارش »ایسنا«، سرجینیو دِست بعد از درخشش 
در آژاکس بود که با قراردادی چهارساله راهی بارسلونا شــد. او قرار بود جایگزین دنی آلوس در 
بارسا باشد ولی این بازیکن آمریکایی به هیچ وجه نتوانست انتظارها را در بارسلونا برآورده کند و 
دو سال از قراردادش را به صورت قرضی در میلان سپری کرد. او ژاوی را دلیل ناکامی اش در جمع 
آبی اناری ها دانست. به نوشته اسپورت، دست گفت: »بیشترین مهارت من در بازی هجومی بود 
اما ژاوی این مهارت را از من گرفت. من دوست داشتم که بیشتر در کارهای هجومی شرکت کنم 
اما ژاوی از من می خواست زیاد جلو نروم.« او درباره جدایی اش از بارسلونا هم اظهار کرد: »ژاوی 
با من صادق نبود. او قبل از اینکه به تعطیلات بروم گفت که به من اعتماد دارد و به رسانه ها توجه 
نکنم اما پس از آنکه از تعطیلات برگشــتم به من گفت باید بارســلونا را ترک کنم.« دست درباره 
اینکه کدام بازیکن در بارسا بیشترین تأثیر را روی او گذاشت، گفت: »البته که مسی. او در رختکن 

با همه شوخی می کرد اما بعد از جدایی مسی همه چیز در بارسلونا تغییر کرد.«

خبر روز

لبخند رضایت مورایس 
نسبت به آمادگی انزونزی

هافبک فرانسوی تیم سپاهان به نظر می رسد 
در ادامه فصل جدید بیشــتر مورد اســتفاده 
مورایس قرار بگیرد.  به گزارش »ورزش سه«، 
تمرینات ســپاهان در غیبت ملی پوشان این 
تیم، این روزها دنبال می شــود و شــاگردان 
مورایــس به ســختی، مراحل آماده ســازی 
خودشــان را برای آغاز دوباره لیگ برتر پشت 
سر می گذارند. یکی از موضوعات قابل توجه در 
جریان تمرینات این تیم، ارتباط ویژه استیون 
انزونزی با ژوزه مورایس است و به نظر می رسد 
این هافبک فرانسوی که با هیاهوی بسیاری 
به ایران آمده، اکنون در شرایط خاص تری قرار 
گرفته و قرار اســت به ترکیب سپاهان برسد. 
مورایس در این مدت در شش بازی در مجموع 
تمامی رقابت ها از او بازی گرفته و این هافبک 
3۵ ســاله علی رغم کیفیت بالای خود، هنوز 
نتوانسته رضایت کارشناســان را جلب کند. از 
آنجا که انزونزی تنها در دو بازی اخیر به صورت 
90 دقیقه به میدان رفته، احساس می شود از 
این بازیکن فرانســوی قرار است بیشتر بازی 
گرفته شود. این ســتاره بزرگ که سال ها در 
فوتبال اروپا عملکردی درخشــان داشــته در 
این مدت تنها بخشی از توانایی اش را به اجرا 
گذاشته و مشخصاً انتظار از انزونزی این است 
که بعد از این مدت تمرینــات قطعاً مورایس 
نیز می تواند حســاب ویژه ای روی او باز کند. 
انزونزی بخشــی از تیم ملی فرانســه بود که 
قهرمان جام جهانی 201۸ روســیه شد. او در 
فینال، در پیروزی ۴–2 مقابل کرواسی، پس از 
۵۵ دقیقه، به عنوان بازیکن تعویضی جانشین 

انگولو کانته در ترکیب خروس ها شد.

فوتبال جهان

عکس خبر

ارزش یامال 600 برابر 
امباپه!

ارزش لامیــن یامــال 1۷ســاله به 
1۵0 میلیون یــورو افزایش یافت. با 
مقایسه ارزش یامال با امباپه، ستاره 
رئال در ســن 1۷ ســالگی متوجه 
می شــوید که قیمت یامال 600 برابر 

بیشتر از او)2۵0 هزار یورو( است.

 ایران-قطر؛ امشب در ورزشگاه بن راشد دبی

نبرد سربازان ژنرال با عنابی ها با چاشنی انتقام گیری
ایران از قطر انتقام می گیرد؟ امشب سربازان شکست ناپذیر ژنرال در برابر  مرضیه غفاریان

تیمی صف آرایی خواهند کرد که پیش از این با مغلوب شدن در برابر 
آن از صعود به فینال جام ملت های آسیا بازماندند. قلعه نویی پس از رقابت های جام جهانی2022 
برای بار دیگر ردای سرمربیگری ملی پوشان ایرانی را به تن کرد و از آن زمان تا کنون باخت 3 بر 2 

یوزهای ایرانی در برابر عنابی ها در نیمه نهایی جام ملت ها تنها شکســتی است که در کارنامه امیر 
ثبت شده؛ باختی که مانع فتح این رقابت ها توسط شاگردان ژنرال شد. امشب بهترین فرصت برای 

انتقام گیری از قطر  در ورزشــگاه بن راشد دبی است؛ جایی که ملی پوشــان ایرانی با غلبه بر عنابی ها 
می توانند طلسم شکست ناپذیری خود در رقابت های مقدماتی جام جهانی 2026 آسیا را حفظ کنند 

و امیدوار به صعود به رده اول گروه اول این مسابقات هم باشند. 
اما این مأموریت برای یوزهای ایرانی چندان راحت نخواهد بود. چرا 
که عنابی پوشان با توجه به شکست در گام نخست این بازی ها 

در برابر امارات و متوقف شــدن در مصاف با کره شمالی 
در دومین بازی اکنون با ۴ امتیاز در رده چهارم جدول 

گروه A ایستاده اند و برای اینکه شانس صعود به 
حســاس ترین تورنمت فوتبال جهان را از دست 
ندهند امشــب با انگیزه ای مضاعف در برابر تیم 
ملی کشــورمان صف آرایی خواهند کرد. همین 

موضوع در کنــار قدرت خط حملــه عنابی ها کار را 
برای ژنرال و ســربازانش برای پیروز بیرون آمدن 
در این نبرد در ورزشــگاه بن راشد امارات دشوارتر 

خواهد کرد. 
با همه اینها ملی پوشان ایرانی پس از شکست 
تلخ در برابر قطری ها در بهمن ماه سال گذشته، 

۷ بار دیگر با سکانداری قلعه نویی به میدان رفته 
اند و در برابر هیــچ تیمی زانو نزده انــد. این یعنی 
یوزهای ایرانی به این راحتی ها میــدان را به رقبای 

خود واگذار نمی کنند. علاوه بر اینها تاریخ ثابت کرده 
شکست دادن ایران برای عنابی پوشان شیخ نشین به 
مراتب دشوارتر خواهد بود؛ این را آمار تقابل های رو در 

روی این دو تیم اثبات می کند.
دو تیم ایران و قطر پیش از این 22 بار به مصاف هم 
رفته اند؛ 10 بار در بازی های مقدماتی جام جهانی، 
3 بار در رقابت های آسیایی و 9 بازی تدارکاتی که 
در این بیــن تنها 3 پیــروزی در کارنامه عنابی ها 
ثبت شده در مقابل اما یوزهای ایرانی 1۴ بار موفق 

به غلبه بر حریف شیخ نشــین خود شده اند و در ۵ 

بازی هم این دو تیم آسیایی به تقسیم امتیازات قناعت کرده اند؛ با این تفاسیر، کفه ترازو در جدال حساس 
تیم ملی ایران و تیم ملی قطر به نفع شاگردان امیر سنگینی می کند. بدون شک دیوار دفاعی مستحکم 
قلعه امیر می تواند به برگ برنده او در نبرد با شاگردان مارکس لوپس تبدیل شود. ملی پوشان ایرانی 
در سه دیدار گذشته خود در دور ســوم رقابت های مقدماتی جام جهانی به خوبی از عهده محافظت از 
سنگر ایران در برابر حملات مهاجمان حریف برآمده اند. دروازه بیرانوند تا به اینجا در برابر هیچ تیمی فرو 
نریخته و حفظ این روند می تواند با حفظ طلسم شکست ناپذیری ملی پوشان ایرانی راه را برای صعود آنها از 
گروهشان هموارتر کند. با همه اینها یوزهای ایرانی نباید از روی دیگر سکه در بازی امشب غافل شوند. اگرچه 
سددفاعی ایران موفق شــده بهترین خط دفاع گروهA را به خود اختصاص دهد اما مهره های هجومی 
لوپس با 6 گل زده در سه بازی گذشته خود یعنی میانگین 2 گل زده در هر بازی ثابت کرده اند نفوذ به عمق 
خط دفاعی رقبا برای آنها چندان دشوار نخواهد بود. با این تفاسیر اگر قلعه نویی و شاگردانش بخواهند 
همچون بازی های گذشــته فقط به ثبت کلین شــیت امیدوار باشــند باتوجه به موقعیت 
شناسی و توانایی بالای مهاجمان حریف در گشودن سنگر رقبا هیچ بعید نیست تیم 
ملی ایران غافلگیر شود و برای بار دیگر در حفظ طلسم شکست ناپذیری خود در برابر 

عنابی پوشان ناکام بماند.
ملی پوشان کشــورمان برای پیروز بیرون آمدن از میدان نبرد 
امشب علاوه بر حفظ ساختار دفاعی منســجم خود در برابر 
خط آتش قطری ها باید پاشنه آشیل این تیم را هدف 
بگیرند. خط دفاع عنابی پوشان برعکس مهره های 
هجومی این تیــم در دیدارهای گذشــته عملکرد 
بسیار ضعیف و متزلزلی از خود نشان داده اند. آنها 
هرچه مهاجمان لوپس رشته کرده اند را پنبه کرده 
و بر باد داده اند. 6 گل خورده در ســه بازی 
پیشــین در برابر 6 گل زده قطری ها باعث 
شده شاگردان این سرمربی اسپانیایی با 
۴ امتیاز و تفاضل گل صفر در رده ۴ گروه 6 
تیمی قرار بگیرند. همین موضوع می تواند 
ورق را در بازی امشب به نفع سربازان ژنرال 
برگرداند به شرط اینکه امیر که دستش در 
بازی های پیشــین با چینش مهره های 
تکراری در زمین برای رقبا رو شده و بر 
همین اساس عملکرد ضعیفی در فاز 
تهاجمی داشته در این دیدار با رو کردن 
ورقی جدید در میــدان و به ویژه در خط 
حمله، هم قطار اسپانیایی خود در تیم قطر 
را آچمز کند. ایران باید امشب انتقام شکست 

اخیر در زمستان گذشته را از قطری ها بگیرد.

ذوب آهن از شوک خارج می شود 
ذوب آهن پس از پشت سر گذاشتن دو شکست خود را برای بازگشت به روز های خوب خود آماده 
می کند. به گزارش »ورزش سه«، تیم فوتبال ذوب آهن با هدایت محمد ربیعی فصل پیش و در 
اولین سال حضور این سرمربی در ذوب آهن با چهار پله صعود نسبت به فصل پیش از آن موفق 

به کسب عنوان پنجم لیگ برتر شد. 
شاگردان ربیعی در دومین سال حضور این سرمربی در ذوب آهن لیگ را با قدرت آغاز کردند و در 
پنج هفته نخست از مدعیان اصلی لیگ یعنی پرســپولیس، تراکتور و سپاهان امتیاز گرفتند، اما 
در دو بازی پیاپی مقابل فولاد و آلومینیوم متحمل شکســت شدند تا روند شکست ناپذیری تیم 
ربیعی خاتمه یابد. شکست در برابر فولاد در شــرایطی برای ذوب آهن رقم خورد که سبزپوشان 
اصفهان در فولاد آرنا موقعیت های زیادی را از دســت دادند تا تک گل فولاد در دقیقه ۸۵ توسط 
احسان پهلوان به ثمر برسد. در دیدار آلومینیوم نیز از دست دادن موقعیت های ذوب آهن در کنار 
بازی خوب آلومینیوم باعث دومین شکســت ذوب آهن در این فصل شــد. پس از دو شکست 
پیاپی ذوب آهن، حالا شاگردان ربیعی از شوک این دو شکست خارج شده اند خود را برای دیدار 
استقلال همیشه مدعی آماده می کنند. دیدار با اســتقلال و گل گهر دو دیدار حساس برای ذوب 
آهن است و این تیم در صورت کسب نتیجه در برابر این دو رقیب خود، با توجه به شرایط جدول و 
اینکه رقابت های سخت و سنگین خود را پشت سر گذشته می تواند بار دیگر خود را سایه به سایه 

مدعیان قهرمانی ببیند.

روزهای خاص اسدی در جمع طلایی ها
رضا اسدی در تلاش اســت تا بتواند دوباره به روزهای اوجش بازگردد. به گزارش »ورزش سه«، 
رضا اسدی در فصل گذشته لیگ برتر بسیار عملکرد خاصی داشت و تبدیل به زوجی ایده آل برای 
شهریار مغانلو شده بود؛ اما این بازیکن رفته رفته فرم خوبش را از دست داد. اسدی که از هر توپی، 
یک موقعیت گلزنی خطرناک می ساخت، اکنون قدرت تهاجمی اش را از دست داده و مدت  زیادی 
از آخرین گل او برای سپاهان می گذرد. او این روزها که کامارا، مهاجم مرکزی سپاهان، در موریتانی 
به تیم ملی کشورش اضافه شده، همراه با کاوه رضایی در تمرینات طلایی پوشان شرایط خاصی 
دارد و تلاش می کند با بالا بردن کیفیت فنی اش رضایت مورایس را برای استفاده دوباره از او جلب 
کند. اسدی در لیگ بیســت و چهارم 6 بازی انجام داد اما در هفته هفتم با نظر مورایس نیمکت 
نشین شد. او حالا در تلاش است تا دوباره توانایی های خود را به سرمربی پرتغالی طلایی ها برای 

حضور ثابت در میدان تحمیل کند.

بازگشت عیسی به روزهای سخت سپاهان!
عیســی آل کثیر این روزهــا وضعیت چنــدان خوبی در ترکیب پرســپولیس نــدارد. به گزارش 
»خبرآنلاین«، عیسی آل کثیر در نیم فصل دوم لیگ گذشته از سپاهان به پرسپولیس بازگشت و 
با عملکرد درخشان خود نقش مهمی در قهرمانی سرخپوشان داشت. او فصل جدید را هم با امید 
درخشش و حتی کسب عنوان آقای گلی آغاز کرد ولی شرایط برای مهاجم شماره 10 پرسپولیس 

چندان خوب پیش نرفته است.
آل کثیر در 2 بازی اول پرسپولیس در ترکیب اصلی قرار داشت ولی گلی به ثمر نرساند تا در ادامه 
نیمکت نشین شود. او در ۴ بازی پرسپولیس به عنوان بازیکن نیمکت نشین وارد زمین شد ولی 
عملکردش چندان مورد قبول خوان کارلوس گاریدو نبود و ســرمربی اسپانیایی در دو بازی اخیر 
اصلًا از آل کثیر اســتفاده نکرده و حتی در بازی با چادرملو هم نام این مهاجم را از لیست خط زد. 
شماره 10 پرسپولیس اکنون در شــرایطی مشابه با دوران حضورش در ســپاهان قرار دارد که به 
دلایل مختلف کمتر فرصت بازی پیدا می کرد و باید دید در ادامه می تواند شــرایط خود را تغییر 

دهد یا خیر.

مستطیل سبز
سه شنبه  ۲۴ مهر ۱۴0۳ / ۱۱ ربیع الثانی  ۱۴۴6 / ۱۵ اکتبر  ۲0۲۴ / شماره ۴۲00



مدیر منطقه ۷شهرداری اصفهان:

نخبگانوقهرماناننامآورمنطقه۷اصفهانتجلیلمیشوند
مدیر منطقه ۷ شــهرداری اصفهان از برگزاری همایش تجلیل از نخبگان و قهرمانان منطقه ۷ شهرداری 

اصفهان خبر داد و گفت: آینده از آن جوانان نخبه ای است که مهم ترین سرمایه کشور به حساب می آیند.
مهدی سلطان آقایی در گفت وگو با »ایمنا« با اشــاره به اینکه هنر انقلاب اسلامی در جرأت بخشیدن به 
دختران و پسران جوان برای ورود به میادین علمی و ورزشی است، اظهار کرد: افتخارات شهروندان منطقه 
۷ طی سال های اخیر مسرت بخش و امیدآفرین است. وی افزود: در همایش تجلیل از نخبگان و قهرمانان 
منطقه ۷ شهرداری اصفهان از نوجوانان و جوانانی که در حوزه های مختلف فرهنگی، قرآنی، علمی، ورزشی 
و سایر رشته ها، صاحب مقام های استانی، کشوری و بین المللی شده اند، تجلیل و تقدیر به عمل خواهد 
آمد. مدیر منطقه ۷ شهرداری اصفهان تصریح کرد: این ویژه برنامه به پاس قدردانی از تلاش های فرزندان 
ایران زمین در مسیر رشد و تعالی و پیمودن قله های پیشرفت و ترقی برگزار می شود تا برای آینده سازان این 

منطقه الهام بخش و انگیزه آفرین باشد و امید به آینده را در قلب های آنها پرنورتر سازد.

طی هفته گذشته انجام شد

اجرای۴۴۷۶تنآسفالتدرمناطقپانزدهگانهاصفهان
مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان با اشــاره به اجرای پروژه های آسفالت در مناطق مختلف 
شهرداری اصفهان اظهار کرد: عملیات اجرایی روکش آسفالت و آسفالت تراشی و اجرای آسفالت جایگزین 

به میزان ۴۴۷۶ تن طی هفته گذشته در مناطق پانزده گانه کلان شهر اصفهان اجرا شده است.
امیرعباس رحمتی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به ۶۰۷ تن آسفالت اجرا شده در محدوده منطقه یک 
شهرداری اصفهان، افزود: این حجم شامل روکش آسفالت و اجرای آسفالت در خیابان صاحب روضات 
می شود. مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان با اشــاره به استفاده از ۳۰۱ تن آسفالت در سطح 
معابر منطقه ۳ شهرداری اصفهان تأکید کرد: این میزان آسفالت برای اجرا در خیابان شهید آیت ا...مدرس 
استفاده شده است. رحمتی گفت: در منطقه ۷ شهرداری اصفهان در قالب عملیات آسفالت تراشی و اجرای 
آسفالت در خیابان ۱۵ خرداد، ۴۰۳ تن آسفالت استفاده شده است. وی ادامه داد: در محدوده منطقه ۸ 
شهرداری اصفهان، حجم ۸۰۵ تنی برای عملیات روکش آسفالت و اجرای آسفالت در چهارراه شهید باهنر 
استفاده شده است. مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان با اشاره به اجرای ۶۰۵ تن آسفالت در 
منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان افزود: این حجم از آسفالت در خیابان مقداد اول استفاده شده است. رحمتی 
بیان کرد: طی هفته گذشته، ۱۷۵۵ تن آسفالت در پروژه های در دست احداث سازمان شامل پروژه امام 

خمینی )ره( و پروژه های رینگ چهارم حفاظتی اجرا شد.

۵سارق۶۵تلفنهمراهرادراصفهانسرقتکردند
رئیس پلیس آگاهی استان اصفهان گفت: ۵ سارق در شــهر اصفهان اقدام به سرقت ۶۵ دستگاه تلفن 

همراه کردند که در عملیات ویژه پلیس دستگیر شدند. 
سرهنگ حسین ترکیان در گفت وگو با خبرنگار »مهر« اظهار کرد: در پی وقوع چند فقره سرقت گوشی تلفن 
همراه از شهروندان و اعلام شکایت مال باختگان، موضوع با حساسیت ویژه در دستور کار کارآگاهان پلیس 
آگاهی فرماندهی انتظامی استان اصفهان قرار گرفت. وی افزود: در این خصوص تیم ویژه ای از کارآگاهان 
مجرب پلیس آگاهی تحقیقات خود را در خصوص پرونده آغاز کردند و دریافتند که ســارقان به وسیله 
موتورسیکلت اقدام به قاپ زنی تلفن همراه شهروندان می کنند و به سرعت نیز از محل متواری می شوند. 
 رئیس پلیس آگاهی اســتان اصفهان تصریح کــرد: کارآگاهان با تحقیق از مالباختــگان و به کارگیری 
یک سری اقدامات تخصصی موفق شدند ۵ نفر از سارقان را شناسایی و ضمن هماهنگی با مرجع قضایی 
 در عملیاتی ضربتی آنها را در مخفیگاهشــان دستگیر کنند. ســرهنگ ترکیان گفت: سارقان تاکنون به

  ۶۵ فقره ســرقت تلفن همراه در شــهر اصفهان اقرار کردند و ۳۰ دستگاه تلفن همراه مســروقه از آنها 
کشف شد که تحقیقات در این زمینه کماکان ادامه دارد.

اســکلت شــکل گرفته در تقاطع خیابان بــاغ  گلدســته اصفهان از 
پروژه هایی اســت که در هســته مرکزی این کلان شــهر واقع شده 
اســت و در ابتدای ورود به ایــن خیابان حس ناخوشــایندی برای 
 رهگذران ایجاد می کند؛ این پروژه طی دو دهه گذشته و کمی پس از 
آغاز اجرای عملیات متوقف شــد، اما این روزهــا خبرهای خوبی از 

تکمیل آن در راه است.
به گــزارش خبرگزاری »ایمنا«، افزایش جمعیت، توســعه شــهرها 
و حرکت به ســوی جهانی شدن، بیشترین آســیب را به هسته های 
مرکــزی و تاریخی خود به ویژه در شــهرهایی با بافــت تاریخی وارد 
آورده است؛ از سوی دیگر محدودیت و قیمت بالای زمین وکوچه ها 
و معابر تنگ این بافت که برای حرکت خودرو ساخته نشده، از جمله 
دلایلی اســت که هســته های تاریخی شهر را با مشــکلات ترافیکی 
مواجه می کند. در واقع هسته های تاریخی شهر به دلیل سرمایه های 
اجتماعی و خاطرات جمعی که در خود جای داده است، همچنین به 
دلیل قیمت بالای تجاری که به مرور پیدا و جمعیت گردشــگری که 
به خود جذب می کند، بیشــتر از دیگر نقاط شهر برای سرمایه گذاری 
و بارگذاری مورد توجه قرار می گیرد، اما نکته مورد توجه این است که 
مراکز شهرهای تاریخی همچون اصفهان برای بارگذاری های سنگین 
مناسب نیست و می توان گفت، به مشکلات پیشین از جمله ترافیک 

نیز اضافه خواهد کرد.
اسکلت شکل گرفته در تقاطع خیابان باغ گلدسته و آمادگاه اصفهان 
از جمله پروژه هایی است که در هســته مرکزی و بافت تاریخی این 
کلان شهر ایجاد شــده اســت و در ابتدای ورود به این خیابان حس 
ناخوشایندی را برای رهگذران ایجاد می کند که طی دو دهه گذشته و 
کمی پس از آغاز اجرای عملیات آن، متوقف شد و سال های زیادی 

است که به حال خود رها شده است.
در واقع رها شدن ساختمان های نیمه کاره دلایل مختلفی دارد که یکی 
از آن ها ناتوانی مالی مالکان یا وراثتی بودن املاک و مشکلات حقوقی 
ناشی از آن بوده، این در حالی است که بعضی از این ساختمان های 
نیمه کاره و رهاشده در شــهر، ایمن نیست و برای ادامه ساخت وساز 
نیاز به ویرایش های مختلف مقررات ملی ساختمان و آیین نامه زلزله 

و در نهایت نیاز به مقاوم سازی دارد.
رفع این مشکل اقدام جدی مدیریت شهری را برای جلوگیری از ایجاد 
ساختمان های نیمه کاره در شــهر با همکاری سازمان نظام مهندسی 
می طلبد که در دوره ششم مدیریت شهری این موضوع به طور جدی 
پیگیری شــده است، اما مســئله اینجا اســت که تکمیل ساختمان 

نیمه کاره شورای اسلامی شــهر اصفهان در باغ گلدســته، آیا به رفع 
مشــکلات ترافیکی این محدوده کمک می کند و چــه منفعتی برای 

شهر و شهروندان به همراه خواهد داشت؟
برخی اهالی و کسبه این خیابان گمان می کردند که این پروژه احداث 
پارکینگ طبقاتی اســت که به کاهش حجم ترافیک در این محدوده 
کمک خواهد کرد، در حالی که این ســازه به عنوان ســاختمان جدید 
شهرداری و شورای اسلامی شهر اصفهان در نظر گرفته شده بوده است 
که به دلیل اشکالات واردشده از سوی اداره میراث فرهنگی متوقف 
شده است؛ مشخصات فنی پروژه نشان می دهد که دارای مجوز برای 
دو سقف )همکف و طبقه اول( بوده، اما چیزی که امروز شکل گرفته، 

چهار سقف است.
یکی از ساکنان قدیمی خیابان باغ گلدسته می گوید: در صورتی که این 
ساختمان تجاری شود، ترافیک این محدوده بیشتر خواهد شد، اما 
اگر پارکینگ باشد به لحاظ حجم ترددی که در این خیابان وجود دارد 

شاید در کاهش ترافیک کمک کننده باشد.
بررســی های میدانی خبرنگار »ایمنا« نشــان می دهد که بیشــتر 
کسبه این محدوده در مورد این ســازه و کاربرد آن بی اطلاع هستند، 
اما قدیمی ترها به باور اینکه اینجا یک پروژه برای ســاخت پارکینگ 
است، معتقد بودند این محدوده نیاز به پارکینگ طبقاتی دارد، چراکه 
علاوه بر وجــود مراکز پزشــکی و درمانی در خیابان آمــادگاه، وجود 
دبیرستان پســرانه ادب، دبیرستان دخترانه بهشــت آئین، کتابخانه 
مرکزی شهرداری، اداره کل آموزش و پرورش و بیمارستان خورشید 
حجم تردد قابل توجهــی را در این خیابان ایجــاد می کند و احداث 
مجموعه ای تجاری در این نقطه می توانــد به لحاظ مباحث ترافیکی 

مشکل ساز باشد.
حال ســئوال اینجا اســت که بارگذاری پــروژه ای با ایــن عظمت و 
گســتردگی در نقطه ای تاریخی با وجود این همه مشکلات ترافیکی 
در آینده چه کاربردی خواهد داشــت؟ آیا تکمیل این پروژه ظرفیتی 
برای رونق اقتصاد شهر محسوب می شود و تا چه حد برای شهروندان 

به ویژه اهالی و کسبه آن مفید خواهد بود؟

تعیینتکلیــفســاختماننیمهکارهشــورایشــهراصفهان
درسالجاری

ابوالفضل قربانی، رئیس کمیســیون هوشمندســازی و حمل ونقل 
شورای اسلامی شــهر اصفهان درباره ســاختمان نیمه کاره شورا در 
خیابان باغ گلدسته به خبرنگار »ایمنا« اظهار می کند: این زمین بیش 

از دو دهه پیش برای احداث ساختمان شهرداری و شورای اسلامی 
شهر جانمایی و پروانه آن نیز صادر شد.

وی می افزاید: قرار بود با احداث این ساختمان، محل فعلی شهرداری 
به موزه تبدیل شود، اما زمانی که عملیات اجرایی این پروژه آغاز شد، 
اداره میراث فرهنگی نســبت به ارتفاع این ســاختمان که روبه روی 
کتابخانه مرکزی شهرداری واقع شده است، اشکالاتی وارد و اجرای 

پروژه را از طریق مسیر قانونی متوقف کرد.
رئیس کمیسیون هوشمندســازی و حمل ونقل شورای اسلامی شهر 
اصفهان تصریح می کند: پس از کســب مجوزهای لازم برای احداث 
این ساختمان، به دلیل اینکه زمان زیادی از آن گذشته بود، در نقشه 

و کاربری این پروژه تغییراتی ایجاد شد.
قربانی ادامه می دهد: با گذر زمان و توســعه شــهر و گستردگی نوع 
خدمات مدیریت شهری طی توقف این پروژه، سازه ای که در خیابان 
باغ گلدسته به منظور ساختمان شهرداری و شورای شهر در نظر گرفته 

شده بود دیگر کارایی لازم را نداشت.
وی با اشاره به اینکه این ساختمان نیمه کاره در قالب پروژه مشارکتی 
تعیین تکلیف خواهد شــد و خبرهای خوبــی در این خصوص در راه 
است، می گوید: در حال حاضر مدیریت شهری در نظر دارد این مکان را 
با تغییر کاربری و برای منظور دیگری مورد استفاده قرار دهد که در این 
راستا مشــارکت بخش خصوصی در بهره برداری از این پروژه مطرح 

شده است و در سال جاری تعیین تکلیف خواهد شد.
به گزارش »ایمنا«، آمــار دقیقی از تعداد ســاختمان های نیمه کاره 
اصفهان به دلیل پراکندگی آنها در ســطح این کلان شــهر در دســت 
نیست، اما به اعتقاد کارشناســان، هر ساختمان نیمه کاره سرمایه ای 
است که می تواند ظرفیتی برای رونق اقتصاد شهر باشد؛ پروژه احداث 
ساختمان شورای اسلامی شهر اصفهان از جمله سازه های نیمه کاره ای 
اســت که با تدبیر و پیگیری های انجام شده در دوره ششم مدیریت 
شهری، همچنین مشارکت بخش خصوصی به زودی تعیین تکلیف 

خواهد شد تا با کاربری مناسب در اختیار شهروندان قرار گیرد.

با مسئولان
سهشنبه۲۴مهر۱۱/۱۴۰۳ربیعالثانی۱۵/۱۴۴۶اکتبر۲۰۲۴/شماره۴۲۰۰

نایب رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به 
موضوع واگذاری بهره برداری از ۵۰ دستگاه اتوبوس 
 شــهری به بخش خصوصــی گفت: ایــن تصمیم 
 بر اســاس مکاتبات وزارت کشور با شــهرداری ها 

اتخاذ شده است. 
سیدامیر ســامع در گفت وگو با »ایمنا« با تأکید بر 
اهمیت تأمین منابع مالی برای پیشبرد پروژه های 
عمرانی شــهر اصفهان اظهار کرد: شــهرداری باید 
منابع مالی لازم را طبق برنامه به دست آورد تا بتواند 
پروژه های خود را با قــدرت و توانمندی پیش ببرد. 
وی با بیان اینکه یکی از منابع درآمدی شــهرداری 
از حوزه مشــارکت ها اســت که رقمی بالغ بر ۳۸۰۰ 
میلیارد تومان برآورد شــده اســت، افزود: درآمد 

حاصل از فروش اوراق بخش دیگری از این منابع 
است که ۵۰ درصد آن توسط دولت تأمین می شود 
و تنها برای پروژه های خاص همچــون مترو قابل 
استفاده است. نایب رئیس شورای شهر اصفهان با 
اشاره به نقش فروش املاک تأکید کرد: در بودجه 
سالانه شــهرداری برای خرید املاک خام و تبدیل 
آنها به املاک فرآوری شــده و دارایی های مناسب، 
بودجه ای در نظر گرفته می شود و این املاک پس 
از فرآوری و تبدیل به دارایی های مناســب از طریق 
مزایده هــای قانونی به فروش می رســد. ســامع 
گفت: برخلاف شایعات مطرح شده مبنی بر افراط 
در فروش املاک، چنین موضوعــی صحت ندارد؛ 
به عنوان نمونــه در بودجه ۳۰ هــزار میلیارد تومانی 

سال جاری شــهرداری اصفهان حدود 2۰۰۰میلیارد 
تومان برای فروش املاک اختصاص یافته و تاکنون 
کمتر از ۵۰۰ میلیارد تومان از این رقم محقق شــده 
است. وی ادامه داد: شهرداری باید مزایده های لازم 
را برگزار کند و املاک موردنظر را به فروش برســاند 
تا از این طریق منابع مالی برای عمران و پیشرفت 
شهر فراهم شود. نایب رئیس شورای اسلامی شهر 
اصفهان با اشــاره به موضوع واگذاری بهره برداری 
از ۵۰ دســتگاه اتوبوس شهری به بخش خصوصی 
خاطرنشــان کرد: این تصمیم بر اساس مکاتبات 
وزارت کشور با شــهرداری ها اتخاذ شــده و به این 
صورت است که بخش خصوصی نیمی از هزینه ها 
را پرداخت می کند و سایر هزینه ها را تعهد می دهد.

نایب رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان خبر داد

واگذاری۵۰اتوبوسشهریاصفهانبهبخشخصوصی

مدیرکل طرح های توسعه شهری و منطقه ای شهرداری اصفهان:

دولتهابایدسیاستهایمناسبیبرایتولیدمسکنارزان
تدوینکنند

مدیرکل طرح های توسعه شهری و منطقه ای شهرداری اصفهان گفت: افزایش قیمت مسکن و اجاره بها 
موجب می شود که شهروندان هر سال با نگرانی های بیشتری مواجه شوند؛ بنابراین، مدیریت شهری 
و دولت ها باید سیاست های مناسبی را برای تولید مســکن ارزان و مناسب برای گروه های متوسط و 
کم درآمد جامعه تدوین کنند.ســعید صادقانی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کــرد: یکی از اصلی ترین 
دغدغه های شهروندان در شهرهای بزرگ، مسئله تأمین مسکن است؛ با توجه به افزایش قیمت زمین و 
محدودیت منابع، تأمین مسکن مناسب برای تمام گروه های جامعه به چالش جدی تبدیل شده است.  
وی افزود: زمین تنها منبعی اســت که نمی توان آن را تولید کرد، در حالی که از اهمیت بالایی برخوردار 
است؛بنابراین، مدیریت نادرســت آن می تواند تأثیرات منفی زیادی بر شهر و شهروندان داشته باشد.  
صادقانی با بیان اینکه مسئله مسکن تنها به تأمین ســرپناه محدود نمی شود، گفت: مسکن بر تمام 
جنبه های زندگی شهروندان تأثیرگذار است؛ اگر شهروندان نتوانند مسکنی مناسب و پایدار داشته باشند، 
دغدغه های دیگری همچون نداشتن امنیت روانی و اقتصادی بر زندگی آنها تأثیر خواهد گذاشت. وی 
افزود: همکاری بین بخش خصوصی و دولتی، همچنین تعاونی های مسکن می تواند به تأمین نیازهای 
واقعی جامعه کمک کند، اما اگر این همکاری ها مدیریت نشــوند و جامعه هدف به درستی شناسایی 
نشود، مشکلات بیشتری در حوزه مسکن به وجود خواهد آمد؛ بنابراین، نیاز به سیاست های دقیق و 

مدیریت منابع برای تأمین مسکن مناسب و پایدار بیش از پیش احساس می شود.

مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری شهرداری اصفهان خبر داد

مشارکتبخشخصوصیدرمدیریتچرخهپسماندهای
پزشکی

مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری اصفهان گفت: پروژه ای به ارزش 
۱۵۰ میلیارد تومان به منظور مدیریت پسماندهای پزشکی و بیمارستانی تعریف شده است تا با مشارکت 
بخش  خصوصی از آسیب های خطرناک این پسماندها به محیط زیست شهر اصفهان جلوگیری کنیم.

مسعود حیدری در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به نگاه ویژه مدیریت شهری اصفهان نسبت به ارتقای 
سلامت شهر و شهروندان اظهار کرد: بر اساس برآوردها، روزانه حدود ۱2 تا ۱۵ تن پسماند بیمارستانی و 
پزشکی در این کلان شهر تولید می شود و ضرورت دارد با ارائه راهکار مناسب و با استفاده از دانش فعالان 
این حوزه نسبت به مدیریت چرخه آن اقدام کرد. وی افزود: به رغم اینکه به طور ذاتی شهرداری نقشی 
در مدیریت پسماندهای پزشکی و بیمارستانی ندارد و اینگونه پسماندها باید از مجرای تولیدکنندگان، 
مدیریت و کنترل شود، اما شــهرداری اصفهان در این زمینه نیز پیرو توافقنامه کارگروه محیط زیست 

استان پیشرو بوده و اقدام به تعریف پروژه و اجرای آن کرده است. 
مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری شهرداری اصفهان گفت: موضوع دفع پسماندهای پزشکی موجب 
شده اســت، پروژه ای به ارزش تقریبی ۱۵۰ میلیارد تومان تعریف شود و درصدد هستیم با استفاده از 
دانش و توان بخش خصوصی از آسیب این پسماندهای خطرناک به چرخه طبیعت جلوگیری کنیم. 
حیدری با اشاره به برگزاری فراخوان و ارزیابی فنی و مالی این پروژه گفت: یک شرکت دانش بنیان با 
سوابق اجرایی مناسب در انجام اینگونه پروژه ها، برگزیده شده است که پس از تصویب در شورای عالی 
سرمایه گذاری و اعلام به شرکت برنده، مراحل عقد قرارداد آن انجام و به زودی برای اجرایی شدن ابلاغ 
خواهد شد. وی خاطرنشان کرد: بدون شک احداث پروژه پسماندســوز پزشکی نیازمند اعتبار بالایی 
است که در توان حوزه فعالیت شهرداری نیســت، اما مدیریت شــهری اصفهان خود را نگهدار شهر و 
شهروندان می داند و با مشارکت بخش خصوصی و پرداخت هزینه های هر کیلوگرم تولید پسماند توسط 
تولیدکنندگان این حوزه )بیمارستان ها و مراکز درمانی( می تواند هزینه های احداث و بهره برداری این 

مجموعه شاخص توسط بخش خصوصی را در درازمدت تأمین کند.

خبر روزاخبار

 رئیس مرکز پژوهش های شورای 
اسلامی شهر اصفهان:

باشگاهشهراندیشان
بهسمتملیشدن
گامبرداشت

رئیس مرکز پژوهش های شــورای اسلامی 
شهر اصفهان گفت: در پنل تخصصی اجلاسیه 
مراکز پژوهشی شوراهای اسلامی کلان شهرها 
به ارائه الگــوی حکمرانی مشــارکت مبنا در 
مدیریت شهری پرداخته و در این الگو باشگاه 
شهراندیشان معرفی شد. مصطفی نباتی نژاد 
در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به برگزاری پنل 
تخصصی اجلاسیه مراکز پژوهشی شوراهای 
اســلامی کلان شهرها در شــیراز اظهار کرد: در 
این جلســه پلتفرم باهم )پلتفــرم دریافت 
نظرات، مشورت ها و بازخوردهای شهراندیشان 
پیرامون طرح ها، لوایــح و مصوبات مربوط به 
شهرها ذیل کارگروه های تخصصی( و تجربه 
رویدادمحور تشکیل باشگاه شهراندیشان در 
مدیریت شهری اصفهان در قالب رویدادهای 
شــهرجو )رویدادهای آموزشــی مســتمر با 
هدف توانمندســازی و شبیه سازی مدیریت 
شــهری برای دانشــجویان و جوانان نخبه(، 
یک شهر گفت وگو )نشســت های تخصصی 
گفت وگومحور پیرامون موضوعات و مســائل 
مهم شــهری با حضور شهراندیشان به صورت 
حضوری و برخط(، شــهرآیند )نشست های 
تخصصــی مســتمر بــا موضــوع بررســی 
روندهــا و نوآیندهای شــهری( و شــهرگاه 
)هم اندیشــی های تخصصی مســتمر بین 
شــهرداری و دانشــگاه ها با رویکرد چالش 
معکوس( ارائه شــد. وی افزود: بــا توجه به 
اینکه شهراندیشی و مشارکت شهراندیشان در 
حل مسائل شهری محدودیت مکانی و زمانی 
نداشته و موضوعات مربوط به مدیریت شهری 
تمــام کلان شــهرها اســت طــرح باشــگاه 
شهراندیشان مورد استقبال سایر رؤسای مراکز 
پژوهشی شورای اسلامی شهرها قرار گرفت و 
مقرر شد توسعه شــبکه باشگاه شهراندیشان 
در قلمروی ملی با همکاری مراکز پژوهشــی 
شوراهای اسلامی کلان شــهرها در دستور کار 

مرکز پژوهش شورای شهر اصفهان قرار گیرد.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهردار ی اصفهان با اشاره به احداث و راه اندازی رمپ خروجی پل امام خمینی)ره( به خیابان شریف گفت: با احداث این رمپ سه تقاطع 
چراغ دار برای وسایل نقلیه که از مبدأشمال خیابان امام خمینی)ره( به مقصد خیابان شریف در حرکت بودند، حذف شد. سعید ساکت در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به 
احداث پروژه رمپ خروجی پل امام خمینی)ره( اظهار کرد: سهولت دسترسی بلوک شرقی و غربی خیابان امام خمینی )ره( در محدوده محله های خانه اصفهان و رهنان 
از مزایای این پروژه محسوب می شود. وی با بیان اینکه احداث رمپ خیابان شریف خروجی اضطراری و بر مبنای مباحث پدافند غیرعامل است، افزود: رمپ مذکور در 
طرح های اولیه احداث پل امام خمینی)ره( پیش بینی و طراحی شده بود که به لحاظ حجم آزادسازی میزان بودجه احداث آن بلاتکلیف مانده بود. معاون حمل ونقل و 
ترافیک شهرداری اصفهان تأثیرات ترافیکی این رمپ را برای مناطق ۱۱ و ۸ شهرداری قابل توجه دانست و تصریح کرد: حذف سه چراغ راهنمایی از چرخه ترافیک عبوری پل 
امام خمینی)ره( و کاهش حجم ترافیک وسایل نقلیه در سطح تقاطع های بهارستان، امام رضا)ع( و خانه اصفهان سبب کاهش انتشار آلاینده ها، کاهش زمان دسترسی 
و مصرف سوخت وسایل نقلیه خواهد شد. ساکت با بیان اینکه نقش مدیریت ترافیک ورودی و خروجی پل امام خمینی)ره( از لحاظ حجم تردد وسایل نقلیه مهم 
است، تصریح کرد: توجه به مباحث ترافیکی طولانی ترین شریان ورودی شهر از اهمیت بالایی برخوردار است که به صورت مستمر در مطالعات ترافیکی رصد خواهد شد.

وی با اشاره به هزینه این پروژه تأکید کرد: در راستای آزادسازی این رمپ بالغ بر 2۵۰ میلیارد تومان و برای احداث آن ۵۰ میلیارد تومان هزینه شده است.

حذف۳تقاطعچراغداربااحداثرمپخروجیپلامامخمینی)ره(

کمیتهنظارتیشورای
شهراصفهاندرمنطقه۱

شهرداری
کمیته نظارتی شــورای اســلامی شهر 
اصفهان در منطقه ۱ شهرداری برگزار شد.

عکس خبر

عکس: ایمنا

پروژه ناتمام »باغ گلدسته« در مسیر جدید

شاید این بار بشود، شاید!
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باوجود توسعه و گسترش رسانه های غیرمکتوب و به خصوص رسانه های اجتماعی، 
رسانه های مکتوب با قوت در دنیا به فعالیت خود ادامه می دهند. درواقع رسانه های 
مکتوب پا به پای رســانه های مجازی پیــش می روند و مکمل یکدیگر محســوب 
می شوند. اما رسانه های مکتوب در ســال های اخیر با چالش های زیادی روبه رو 
شــده اند، چالش هایی که در نبود رونق اقتصادی بخش خصوصی و تجاری، باعث 
شده تا حیات آنها با بحران روبه رو شود. بارها شاهد بوده ایم که برخی از تصمیماتی 
که در مراجع بالادستی گرفته می شود که به نظر می رسد بخشی از جامعه رسانه ای 
را نادیده می گیرند و نتایج آن آسیب های منفی بر پیکر برخی از رسانه ها به خصوص 
رســانه های مکتوب وارد می کند. همین چند ســال پیش بود که حذف بخشی از 
آگهی های دولتی باعث شد تا رسانه های مکتوب و مستقل به شدت با معضل روبه رو 
شوند و امروز هم بخش نامه جدید صدای رسانه های مکتوب را بار دیگر در آورد. در این 
بخش نامه آمده است: »با عنایت به سیاست های کلی برنامه هفتم پیشرفت ابلاغی 
مقام معظم رهبری مدظله العالی مبنی بر هوشمندسازی و استفاده از فناوری های 
نوین در خدمات نظام اداری و مستفاد از فصل بیست و سه و بیست و چهارم قانون 
برنامه پنج ساله هفتم پیشرفت جمهوری اسلامی ایران )اصلاح نظام اداری و تحول 
فضایی و حقوقی( و نظر به ســند تحول فضایی ابلاغی از سوی ریاست محترم قوه 
قضاییه مبنی بر توسعه حداکثری سامانه ها و ارائه الکترونیکی تمام خدمات ثبتی 
و انتشار عمومی و آنی تمامی داده های مرتبط با آگهی های قانونی روزنامه رسمی و 
همچنین با وحدت ملاک از ماده 655 قانون آیین دادرسی کیفری مبنی بر کفایت و 
اعتبار صورت الکترونیکی ابلاغیه های قضایی و با عنایت به تبصره الحاقی به ماده 132 
آیین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی لازم الاجرا و طرز رسیدگی به شکایت از عملیات 
اجرایی دررابطه با پذیرش درج آگهی در سایت آگهی های سازمان به جای روزنامه 
کثیرالانتشار و مجوز حاصله از تبصره ماده 16 آیین نامه نحوه استفاده از سامانه های 
رایانه ای یا مخابراتی مصوب سال 13۹5 و همچنین باهدف تحقق منویات ریاست 
محترم قوه قضاییه مبنی بر ارائه خدمات دستگاه قضایی به صورت ارزان و به موقع و با 
عطف توجه به هماهنگی های به عمل آمده با مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضاییه 
مقرر گردید از ابتدای آبان ماه سال جاری کلیه فرایندهای ثبتی در حوزه های املاک 
و اسناد، ثبت شرکت ها، اجرای اســناد رسمی و مالکیت معنوی که مطابق قوانین و 
مقررات مستلزم درج آگهی در روزنامه های کثیرالانتشار هستند در سایت آگهی های 

سازمان درج و منتشر گردد.« 

ناقوس مرگ رسانه های مکتوب در ایران
این بخش نامه واکنش های زیادی را از سوی مدیران رسانه های مکتوب در پی داشت. 
صاحب امتیاز و مدیرمسئول روزنامه »سیمای شهر« در این رابطه گفت: طبیعی است 
که با پیشرفت علوم و دانش و ایجاد زیرســاخت های الکترونیکی شاهد تغییراتی 
در ارائه بهتر برخی خدمات عمومی به مردم باشیم و البته اصل تسهیل در دسترسی 
مردم به خدمات عمومی، موضوعی پذیرفته شــده و ضروری اســت؛ اما آنچه در 
چندساله اخیر قوه قضاییه در بخش ابلاغ آگهی های محاکم قضایی و شبه قضایی و 

سازمان های زیرمجموعه اجرایی کرده است عملًا و ناخواسته ضربه جبران ناپذیری به 
حیات و فعالیت رسانه های مکتوب به ویژه روزنامه ها وارد ساخته است. بابک ایران 
پور افزود: درهرحال چندین دهه بوده که انتشار بخشــی از آگهی ها در روزنامه های 
کثیرالانتشار انجام می شده و در سال های اخیر بدون توجه به پیش بینی های لازم، 
اقداماتی انجام شده که به حذف انتشار این آگهی ها در روزنامه ها منجر شده است. او 
اظهار کرد: طبیعی است که این موضوع عملًا ناقوس مرگ رسانه های مکتوب ایران 

را به صدا درآورده است.

ضعف جدی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به خوبی مشهود است
مدیرمسئول روزنامه »سیمای شهر« با بیان اینکه در سال های اخیر اقدامات حمایتی 
جدی از ســوی وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی و معاونت مطبوعاتی برای جبران 
موضوع انتشار آگهی ها به صورت الکترونیکی مشاهده نشده است، افزود: همان طور 
که در برنامه های توسعه پنج ساله، دستگاه های ذی ربط تلاش می کنند تا مجموعه 
قوانین و مقررات مورد نیاز خود را در قانون برنامه توسعه بگنجانند و در مجلس هم 
نسبت به بندهای مدنظر دفاع کرده اند، اما به نظر می رسد متولیان وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در زمان بررسی برنامه پنج ساله هفتم توسعه کشور، خواب بوده اند و 
نه تنها دفاع کافی دراین خصوص نداشته اند؛ بلکه حتی سعی نکردند تا در قالب ارائه 
بندهایی به سرفصل فرهنگی برنامه هفتم حداقل این فشارها را از مطبوعات کاسته یا 
برای آن جایگزین هایی پیش بینی کنند.  ایران پور با اشاره به اینکه در سه سال گذشته 
شاهد حضور یکی از ضعیف ترین معاونان مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
بوده ایم، گفت: در سه سال گذشته معاونت مطبوعاتی گوش شنوایی برای شنیدن 
مشکلات فعالان رسانه و مطبوعات مکتوب نداشت و معاون مطبوعاتی وزیر یک بار 
هم در جمع فعالان و مدیران رسانه های استان اصفهان حضور نیافت تا بتوانیم این 
موضوعات مهم و اصولًا آینده رسانه های مکتوب را به بحث وبررسی کارشناسی قرار 

داده و برای آن چاره اندیشی شود.

سونامی تعطیلی روزنامه ها در راه است
او گفت: اکنون نیز با نامه اخیر مدیرکل حقوقی و امور مجلس سازمان ثبت اسناد و 
املاک کشور برای انتشــار آگهی های ثبتی در سامانه الکترونیکی آن سازمان، عملًا 
باید منتظر سونامی تعطیلی روزنامه های مستقل و بخش خصوصی کشور و استان 
اصفهان باشیم و این مایه تأسف است که در دولت اراده ای برای حمایت از مطبوعات 
مشاهده نمی شود.  مدیرمسئول روزنامه »سیمای شهر« تأکید کرد: سال ها است که 
آگهی های ثبتی و دولتی محل اصلی تأمین هزینه های انتشار روزنامه ها و مطبوعات 

است و آنچه روشن است اینکه اگر چاره ای برای جایگزینی حذف آگهی های ثبتی 
نشود، باید آماده روبه روشدن با موج بیکاری شاغلان در مطبوعات هم باشیم.

ضرورت تجدیدنظر در دستورالعمل جدید برای رسانه های مکتوب
دراین ارتباط مدیرمسئول روزنامه »اصفهان امروز« گفت: باتوجه به اینکه قوه قضاییه 
در ســال های اخیر به عنوان یک اقدام شایســته به دنبال بهینه کردن فعالیت ها و 
گردش کارهای موجود در ســاختار این قوه است و سعی در استفاده از فناوری های 
نوین افزایش دسترسی مردم و حل برخی مشــکلات داشته اقداماتی نیز در جهت 
الکترونیکی کردن روندها و اطلاع رســانی ها و نشــر آگهی ها داشته اقدام درست و 
شایسته ای است؛ اما به برخی دلایل شاهد مشکلاتی هستیم. به نظر می رسد توقف 
انتشار این آگهی ها در روزنامه ها می تواند چالش برانگیز باشد. امیر اکبری ادامه داد: 
نخست اینکه در خود محاکم هم کماکان اســناد و مدارک اصلی به صورت کاغذی 
آماده می شــود و پس از آن به صورت دیجیتالی ثبت و ضبط می شود، دلیل هم به 
طور مشخص امنیت و استنادپذیری بیشتر مدارک کاغذی است که باعث می شود 
محاکم هنوز مدارک را این گونه آماده کنند.  اکبری اضافه کرد: نکته بعد استنادپذیری 
روزنامه ها است که باعث می شود بدون تغییر در دسترس باشد و بتوان از آن استفاده 
کرد. او تأکید کرد: اما نکته بعدی این اســت که باتوجه به اینکه کشــور ما در معرض 
حملات گوناگون سایبری است و بارها از این بابت مشکلاتی در بخش های مختلف 
ایجاد شده و بسیاری از اطلاعات در معرض تهدید قرار گرفته، امکان دارد این تهدید 
هم باعث اختلال شود و به نظر می رسد در کنار دیجیتالی کردن، حفظ مرحله چاپی و 
استنادپذیر لازم است.  او تصریح کرد: در کنار همه اینها کشور به جریان اطلاع رسانی 
مکتوب نیاز دارد و حفــظ روزنامه ها و تداوم فعالیت آنها یکی از موضوعاتی اســت 
که می تواند برای کشــور مهم باشد و ســبب ایجاد امنیت روانی از جهت دسترسی 
به رسانه های اسم ورسم دار است، بدون شــک حذف این موارد باعث فشار سنگین 
اقتصادی و تعطیلی و مشکلات عدیده طیف گسترده ای از روزنامه ها و نیروی انسانی 
پرشماری که مشغول به فعالیت هستند خواهد شد. این نکته هم اهمیت بازنگری 
در این تصمیم را لازم می کند و لذا فعالان رســانه ای و روزنامه نگاران به قوه قضاییه 
پیشنهاد می کنند در این دستورالعمل به این شکل تجدیدنظر کنند و در کنار ثبت آگهی 

در سایت مربوطه، روند چاپ و انتشار در روزنامه ها کماکان تداوم پیدا کند. 

میخ آخر بر تابوت مطبوعات
مدیرمسئول روزنامه» نسل فردا« نیز بخشنامه فوق را میخ آخر بر تابوت مطبوعات 
دانست. رضا محزونیه گفت: در حال حاضر نشریاتی که چاپ می شدند و درآمدی از 

این راه داشتند نیز از بین خواهند رفت؛ قبلًا در مورد ثبت شرکت ها این اتفاق افتاد، 
وزارتخانه و ما اهالــی مطبوعات تلاش کردیم و به جایی نرســیدیم و الان هم برای 
آگهی های دیگر هم اعمال شده است.  محزونیه اضافه کرد: کسانی که این ایده ها را 
می دهند توان ندارند برای یک روز روزنامه چاپ کرده کنند تا بدانند درآمد مطبوعات 
از کجا باید تأمین شود؟ او ارائه  بخشنامه هایی ازاین دست را بسیار مخرب برشمرد 
و عنوان کرد: چرا برای ارائه چنین بخش نامه هایی مشــورت از اهالی رســانه گرفته 
نمی شود و مطمئن باشید این روش باعث تعطیلی بسیاری از مطبوعات خواهد شد 
به خصوص آنها که به تازگی به این حوزه ورود کرده اند.  مدیرمسئول روزنامه» نسل 
فردا« بیان کرد: هر موضوعی که مطرح می شود لازم است سازوکار هم در کنار آن باشد، 
باید پیشنهاد جدید ارائه شود؛ نمی شود گفت یک مجموعه برای تسهیل مردم فعالیتی 

می کنند و در مقابل گروه زیادی از مشاغل تعطیل شود و جمع زیادی بیکار شوند. 

رسانه مکتوب هویت رسانه است
محمدرضا شــواخی زواره، مدیر خانه مطبوعات و خبرنگاران استان اصفهان نیز در 
واکنش به این بخش نامه گفت: این بخشنامه از جهت اینکه سرعت کار و استفاده از 
روش های نوین در آن لحاظ شده بسیار خوب به نظر می رسد، به هرحال امکانات به روز 
و استفاده از هوش مصنوعی مطلوب است؛ ولی از نظر جایگاه رسانه های مکتوب که 
چندان لحاظ نشده باید به این موضوع توجه شود. شواخی زواره ادامه داد: از لحاظ 
مالی بخشی از هزینه رســانه های مکتوب از طریق همین آگهی های دولتی تأمین 
می شد در این زمینه پیشنهاد می شود همین آگهی ها را باتوجه به الکترونیکی شدن 
باتوجه به اینکه تمام رسانه های مکتوب سایت هم دارند و به سمت فضای مجازی 
گرایش داشته اند از آن طریق در اختیار روزنامه ها قرار دهند که بتوانند تأمین شوند و 
متضرر نباشند.  او تأکید کرد: بخش نامه باید همه جانبه گرایانه باشد و همه زوایای آن 
در نظر گرفته شود. روش های سنتی و مکتوب باتوجه به اصالتی که دارند مدنظر قرار 
گیرد تا ضربه و لطمه به رسانه مکتوب وارد نشود.  مدیر خانه مطبوعات استان اصفهان 
تصریح کرد: رسانه مکتوب همچنان هویت رسانه محسوب می شوند و بایستی از بُعد 
مالی جایگزین برای آنها در نظر گرفته شــود و توجه به فضای مجازی و سایت های 

رسانه های مکتوب هم مدنظر قرار گیرد. 

بخشنامه سازمان ثبت اسناد و املاک، ضربه جدید اقتصادی به روزنامه ها؛

ناقوس مرگ رسانه های مکتوب در ایران
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